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Egyetemünk a tavalyi si
kerek után 2012-ben máso
dik alkalommal is elnyerte a 
Superbrands Díjat, elismer
ve ezzel szerepét és kivá
lóságát a felsőoktatás és a 
gazdasági élet területén.

„Nemcsak műved van, 
az idő is van. S az időn belül 
megvan a te pillanatod, me
lyet nem szabad elmulaszta
ni.” -  hangzottak Márai sza
vai Kiss Dávid, a BCE HŐK 
elnökének ünnepi köszön
tőbeszédében. Kiss Dávid 
kijelentette: „Mi, a Budapes

ti Corvinus Egyetem polgá
rai büszkék vagyunk arra, 
hogy a tétlen szemlélődés 
helyett a cselekvés útján 
járunk. Nem véletlen, hogy 
leginkább közösségalkotó- 
és formáló szellemünkről 
ismernek bennünket, hisz e 
nagyhírű egyetem valójában 
összetartó társaságok, sok
színű szakmai és baráti kö
rök szerves egysége. Hogy 
ez mennyire igaz, azt épp a 
mögöttünk álló időszak bi
zonyítja a legjobban.”

A délutáni ünnepségen

Tóth Katalin helyettes állam
titkár bejelentette, hogy a Vi
dékfejlesztési Minisztérium 
a közeljövőben stratégiai 
partnerség keretében meg
valósuló együttműködési 
egyezményt köt egyete
münkkel. A helyettes állam
titkár méltatta a Budapesti 
Corvinus Egyetemet, és 
kiemelte a Budai Campus 
képzéseinek fontosságát.

Az évnyitó két ünnepsé
ge között sajtótájékoztatót 
is tartott a Corvinus. Az új
ságírókar Rostoványi Zsolt 
rektor, Dr. Görög Mihály Fej
lesztési rektorhelyettes, Dr. 
Palkovics László tudomá
nyos rektorhelyettes vala
mint Szántó Zoltán oktatási 
rektorhelyettes fogadta.

Rostoványi Zsolt beszá
molójában kiemelte, hogy 
a BCE jelenlegi az összeté
telében hozta meg eddigi 
sikeres eredményeit, me
lyeket a budai és pesti cam
pus kapcsolata is erősített. 
Egyetemünk megmaradt 
versenyképesnek és növelte 
a hallgatók létszámát a gaz
dasági képzés keretszáma
inak radikális csökkentése 
ellenére is.

Nyilatkozata szerint a Fő
vám tér felől indult a Buda
pest környéke közötti egye
temek együttműködésének

kezdeményezése, egyetemi 
szövetségi hálózat létreho
zásának igénye. A Corvinus 
büszkélkedhet azzal, hogy 
gazdaságtudományi képzé
si területének egyik szakja a 
Financial Times ranglistáján 
előkelő helyen szerepel. Az 
elkövetkezendő időszakban 
a nemzetközi irányvonal 
lesz a mérvadó.

Szántó Zoltán megem
lítette, hogy a tavalyinál tíz 
százalékkal több új hallgatót 
vettek fel, ezen belül pedig 
az előző évhez képest két
szer annyi önköltségest. A 
Corvinus külföldön is folytat 
képzési programokat Romá
nia, Szerbia és Ukrajna terü
letén, melyek felettébb nép
szerűek a helyiek körében.

Az önköltséges hallgató
kat az egyetem saját forrás
ból támogatja az ún. Hallga
tói Kompenzációs Program 
keretében. Görög Mihály 
kifejtette, hogy idén közel

ötszázan jelezték igényüket 
a programban megfogalma
zott részletfizetés iránt. Az 
egyetemnek ki kell gazdál
kodnia ezt a finanszírozási 
engedményt. Lehetőség 
nyílhat ezen túl arra is, hogy 
a kiemelkedő tanulmányi 
eredménnyel rendelkező 
hallgatókat további anyagi 
kedvezményekben részesít

sék, amelyeket nagyrészt a 
vállalati partnerek támoga
tásából biztosítanak.

Palkovics László szavai 
alapján, a kutatóegyetemi 
cím felé vezető úton ha
ladunk, mely nagy álma 
egyetemünknek. Szerin
te az elmúlt három évben 
megteremtettük az ehhez 
szükséges feltételeket, 
nem látja akadályát. Mind 
a publikációk, nemzetközi 
hivatkozások, laboratóriu
mi beruházások nőttek és 
műszaki felszereltségünk is 
fejlődött.

Egyetemünk a tavalyi sikerek 
után 2012-ben második alkalom
mal is elnyerte a Superbrands 
Díjat, elismerve ezzel szerepét 
és kiválóságát a felsőoktatás 
és a gazdasági élet területén.

A BAGDY ABEL

Ismét átadták az Antall József-díjat, melyet 
az Antall József Tudásközpont kuratóriumá
nak döntése alapján az idei évben Prof. Dr. 
Bernhard Vogel vehetett át.

Akitüntetést személye
sen Dr. Antall József- 
né adta át, aki be

szédében kiemelte, hogy a 
díjazott különösen sokat tett 
a magyar-német kapcso
latok elmélyítéséért, amit 
férje, a néhai kormányfő 
munkássága révén szemé
lyesen is módja volt meg
tapasztalni. Külön méltatta 
Bernhard Vogel urat Hans 
Kaiser, a Konrad Adenauer 
Alapítvány magyarországi 
irodavezetője, aki párhu
zamot vont a díj névadója

és a kitüntetett között, hi
szen mindketten fontosnak 
tartották a keresztény hit 
beépítését a politikába. A 
volt Európa-ügyi minisz
ter hangsúlyozta továbbá, 
hogy mind a magyar, mind 
a friss díjazott meggyőző
dése volt, hogy a keresz
ténység Európa alapját kell, 
hogy képezze. Az idén 80 
éves Bernhard Vogel, miu
tán egyetemünkön tiszte
letét tette, a Parlamentben 
még aznap átvette Orbán 
Viktortól a Magyar Köztár

sasági Érdemrend nagyke
resztjét. Egyedüli németként 
politikai pályafutása során 
két tartomány, Rajna-Pfalz 
és Türingia miniszterel
nöki posztját is betöltötte. 
Bernhard Vogel beszédé
ben kiemelte, e kitüntetés 
kötelességet is jelent neki, 
mégpedig azt, hogy méltó
nak mutatkozzon a megtisz
teltetésre. Ennek úgy tehet 
eleget, hogy mindenhol, 
ahol jár, felhívja a figyelmet 
Magyarországra, mely Eu
rópához tartozik, és amely 
nélkül Európa nem lenne az, 
ami. Továbbá hangsúlyozta, 
hogy egyetlen német sem 
feledkezhet meg arról, amit 
Magyarország tett Német
országért. A keresztény- 
demokrata politikus nagy
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megtiszteltetésnek nevezte, tartja Magyarországot, mivel 
hogy őt jutalmazták e díjjal, történelmi időkben egy tör
és Antall Józsefet méltatva ténelmi személyiség vezette 
hozzáfűzte, szerencsésnek az országot.
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Közgazdász K Ö ZH ÍR É

Teljes gőzzel előre
Á HAJAS ÁDÁM

FŐSZERKESZTŐ

A Corvinus a helyén van, célt ért a kitartá
sunk! Hiszen fontos a tradíciók és a hagyo
mányok ápolása és fenntartása, bármilyen 
erős is a szembeszél.

Magyarország legré
gebbi hallgatói új
ságát tartod most a 

kezedben, a Közgazdász 
történelme egészen az 
1951-es alapításáig nyú
lik vissza. Ettől a tanév
től pedig követi pályáján 
tesvérújságja, a Mezőgaz
dász. Bízom benne, hogy 
sikeresen megbirkózunk 
majd az előttünk álló vál
tozásokkal, akadályokkal. 
A siker elérhető, ha készen 
állunk a megújulásra és ké
pesek vagyunk változtatni. 
A Corvinus Hallgatói Média- 
központ örömmel jelenti -  
mi készen állunk, és tovább
ra is mindent megteszünk 
azért, hogy a legfrisebb hí
rekkel szolgáljunk az egye
temi polgároknak.

Az elmúlt tanévben nem 
kisebb feladatunk volt, 
mint újraszervezni a teljes 
egyetemi médiát és kidol
gozni egy fenntartható, 
működőképes szisztémát. 
Úgy hiszen sikerült, ha a 
köszöntőm mellett talál
ható felhívásra tekintesz. 
Corvinus Média az egység, 
sokszínű szakmai közös
ségek összefogója; Köz
gazdász, Mezőgazdász,

Corvinus Offline, Corvinus 
TV -  a jelenben, Corvinus 
FM és a Corvinus Online 
társulásával pedig a fényes 
jövőben. De ne feledjük a di
csőséges múltat sem, mert 
ott jegyzik például a DUE -  
Az Év Diáklapja pályázaton 
elnyert 2. és 3. helyezésün
ket is. Jövőre is pályázunk!

Ebben a tanévben alapí
tott Arany Holló elismerés
sel díjazzuk a lelkiismeretes 
munkát, elsőként Ocskay 
Lilla -  korábban a Kultúra 
rovatvezetője érdemelte ki. 
Büszke vagyok, hogy egy 
ilyen szakmai közösség tag
ja, vezetője lehetek.
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A GLÓGER ANNA

Neves kitüntetésekkel büszkélkedhetnek 
egyetemünk oktatói. A kitüntetéseket a nem
zet szolgálatában, az ország fejlődésének 
elősegítésében, a haza érdekeinek előmoz
dításában és az egyetemes emberi értékek 
gyarapításában kifejtett kimagasló tevékeny
ség elismeréseként adományozták Államala
pító Szent István ünnepe alkalmából.

r. Fazekas Sándor vi
dékfejlesztési miniszter 
Fleischmann Rudolf-dí- 

jat adományozott dr. Pedryc 
Andrzejnek, a Kertészettudo
mányi Kar Genetika és Nö
vénynemesítés Tanszékének 
tanszékvezető egyetemi ta
nárának, hosszú időn át vég
zett munkájáért, különösen 
a kajszibarack nemesítése 
terén elért eredményeiért.

A vidékfejlesztési minisz
ter -  kiemelkedő teljesítmé
nye elismeréseként -  dr. Sza- 
lay László egyetemi docens 
(Kertészettudományi Kar 
Gyümölcstermő Növények 
Tanszék) részére Miniszteri 
Elismerő Oklevelet adomá
nyozott.

Az MTA elnöke ünnepé
lyes keretek között adta át 
a Magyar Érdemrend tiszti
keresztjét többek között dr. 
Nováky Erzsébetnek, a Gaz
daságföldrajz és Jövőkutatás 
Tanszék egyetemi tanárának, 
a Társadalomtudományi 
Doktori Tanács elnökének, 
aki 23 évig vezette a Corvinus 
Jövőkutatás Tanszékét.

„Kitüntetésem elsősor
ban a magyar tudományos 
jövőkutatásnak szól, amely
nek nemzetközi elismert
ségét kiváló elődeimmel és 
pályatársaimmal sikerült ki
vívnunk. Hiszem, hogy e tu
domány nélkülözhetetlensé
ge mind szélesebb körben 
lesz elfogadott.” -  nyilatko

zott dr. Nováky Erzsébet.
Magyar Érdemrend kö

zépkeresztje polgári tagoza
ta kitüntetést kapott Csaba 
László, a Corvinus egyetem 
Összehasonlító Gazdaság
tan Tanszékének tanára, 
a Közép-európai Egyetem 
tanszékvezetője, aki a vi
lággazdaságtan, valamint a 
nemzetközi gazdasági kap
csolatok terén végzett, nem
zetközileg is számon tartott 
tudományos munkássága, 
oktatói, publikációs és szak
mai-közéleti tevékenysége 
elismeréseként nyerte el a 
kitüntetést.

További sok sikert kívá
nunk és gratulálunk az elis
merésekhez!
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BESZÉLGETÉS HABSBURG GYÖRGGYEL

„Csak így tovább,
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A BARTFAI ESZTER,
DICSÜK DÁNIEL

Mint az ismeretes, a tízezer hallgatónál na
gyobb intézmények kategóriájában egye
temünk nyerte a Magyar Vöröskereszt által 
szervezett VI. Országos Felsőoktatási Vér
adóversenyt. Ez nem csupán egy újabb vi
adal volt, melyben diadalmaskodni tudtunk 
a többiek felett, hanem annál jóval több. A 
versenyről és a véradás jelentőségéről be
szélgettünk Habsburg Györggyel, a Magyar 
Vöröskereszt elnökével.
Miért tartja fontosnak az 
egyetemek közötti vér
adóversenyt?

Ahol csak lehet, szüksé
ges hangsúlyozni a véradás 
fontosságát. Az iskolákon 
belül lebonyolított véradó
versenyek nagyszerű lehe
tőséget biztosítanak erre, 
hiszen a tanulók családi és 
barátai köreihez is el tudunk 
így jutni.

Ön szerint hogyan lehet 
rávenni az egyetemistá
kat arra, hogy adjanak 
vért?

Először is projektek, 
programok kidolgozása ré
vén lehetőséget kell terem
teni a véradásra. Tapasztala

taink szerint a szervezéshez 
és a lebonyolításhoz a kre
atív, dinamikus és karizma
tikus csapatok, valamint 
a hallgatók közti kapcso
latok elengedhetetlenek. 
Harmadszor pedig kellő 
érdeklődést kell kelteni a 
megfelelő információk kom
munikálása által -  például, 
mit jelent és miért fontos a 
véradás, milyen formában 
tudnak részt venni ebben az 
önkéntesek a szervezők és 
a véradók oldalán egyaránt.

Idén a Corvinus nyerte 
meg a Felsőoktatási Vér
adóversenyt -  mit üzen a 
győztes hallgatóknak?

Csak így tovább, példa

értékű az Önök hozzáállá
sa. Természetesen nagyon 
hálásak vagyunk mindazok
nak, akik ebben részt vettek, 
s segítő kezet nyújtottak ne
künk ebben a nehéz mun
kában. A Corvinus egyetem 
megmutatta, hogy az ottani 
hallgatók álltak hozzá az 
eseményhez a legaktívab
ban, legkreatívabban, ezért 
is bizonyultak a legsikere
sebbnek.

Mennyire hat ösztönzően 
az egyetemistákra a tény, 
hogy a véradóversenyek 
szponzorai között válla
latok is szerepelnek?

A vállalati támogatás ter
mészetesen nagyon fontos, 
ugyanis annál nagyobb lát
hatóságot kaphatnak a vér
adó események, minél több 
vállalat áll az adott ügy mel
lé. Egy nagyvállalat támo
gatásának megnyerése pe
dig magas presztízst képes 
kölcsönözi az akcióknak. A 
gazdasági válság hatására 
kiélezettebb a támogatáso
kért folyó verseny: a vállala
tok egyre kevesebb forrást 
tudnak elkülöníteni humani
tárius, karitatív célokra, míg 
az azokra pályázó szerveze
tek száma megnőtt.

Corvinus!”
Mik tartoznak jelenleg a 
Magyar Vöröskereszt leg
fontosabb feladatai közé?

Vannak úgymond klasz- 
szikusnak számító felada
tok, melyek közül a leglátha
tóbb magának a véradásnak 
megszervezése és a Vörös- 
kereszt katasztrófák utáni 
segítsége. Ezek mindig a fi
gyelem középpontjában áll
nak, többek között a médiá
nak köszönhetően. Emellett 
sok más tevékenységet is 
folytat a szervezet. Ide sorol
hatók az elsősegéllyel kap

lom az volt amikor el
kezdtem a munkát, hogy 
a Magyar Vöröskereszt 
nemzetközi szervezetté 
nője ki magát, ugyanis 
2004 előtt az ilyen irányú 
aktivitás nem igazán volt 
jellemző. Ma azonban ab
ban a szerencsés helyzet
ben vagyunk, hogy Buda
pesten létesült az európai 
képviselet, s hozzájárulva 
az egész hálózat működ
tetéséhez, összesen 52 
ország nemzeti társasá
gának munkáját segítjük

A Corvinus egyetem megmutat
ta, hogy az ottani hallgatók áll
tak hozzá az eseményhez a leg
aktívabban, legkreatívabban, 
ezért is bizonyultak a legsikere
sebbnek.

csolatos kurzusok, vizsgák 
és versenyek, de ugyan
olyan lényeges számunkra 
a szociális munka és ellátás. 
A Vöröskereszt több mint 90 
szociális intézménnyel ren
delkezik szerte az ország
ban, így a hajléktalanok, rá
szorulók megsegítését is el 
tudjuk végezni.

Miben változott a szerve
zet az Ön elnöksége alatt?

Két fontos területet 
emelnék ki. Az egyik cé

konferenciákkal, kapcso
lattartással.

A másik a Vöröske
reszt társadalmi elisme
résének visszaszerzése. 
Nem könnyű kapcsolatot 
tartani az önkéntesekkel. 
Amit szervezetként nyúj
tani tudunk nekik, az a 
társadalmi elismertség, 
mely nehezen számsze
rűsíthető, de a beérkező 
adományok nagysága 
iránymutatóként szolgál
hat ebben.

Gyászhír
A GLÓGER ANNA

Sajnálatos módon az el
múlt hónap eseményei alap
ján két fájó történésről is be 
kell számolnunk.

Szeretnénk tudatni, hogy 
egyetemünk egykori mun
katársa, dr. Sommer Andor 
2012. augusztus 16-án éle
tének 80. évében elhunyt. 
Végső búcsúztatására 2012. 
augusztus 22-én 10.00 óra
kor került sor a Kozma utcai

izraelita temető ravatalozó
jában.

Fájdalommal közöljük, 
hogy Mundi Ramona, a 
Vezetéstudományi Intézet 
titkárságának asszisztense 
életének 48-adik évében, 
türelemmel viselt hosszú 
betegség után augusztus 
23-án elhunyt. Az intézet 
saját halottjának tekinti a 
20 éven át köztük dolgozó 
kollégát.
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Szakkollégisták
A SAFFERZSUZSANNA

A szakkollégisták számára a nyár beköszön
te nem csupán a tengernyi szabadidőt és a 
szokásos nyári örömöket jelenti, hanem tar
togat még egy programot, amely nélkül nem 
lenne igazi az egyetemi szünidő: ez pedig 
nem más, mint a Szakkollégiumok Nyári Ta
lálkozója, közismertebb nevén a NYATA.

- 26.

Az ország szakkollégis
tái idén augusztusban 
is felkerekedtek, hogy 

együtt töltsenek néhány 
napot, ez alkalommal a Ve- 
lencei-tó partján. A Nyári 
Találkozók története több 
mint negyed évszázada 
vette kezdetét: 1985-ben, 
Szarvason rendezték meg 
az elsőt, akkor még politikai 
céllal, erős ellenzéki hang
nemben. Ugyan a NYATA 
azóta teljesen apolitikussá 
vált, semmit sem veszített 
jelentőségéből, hiszen to
vábbra is a szakkollégiumok 
egyik legfontosabb fóruma
ként működik. Ezt minden
nél jobban bizonyítja, hogy 
a szakkollégiumok közös

alapelveit rögzítő Szakkol
légiumi Charta is egy ilyen 
találkozón született meg, 
1991-ben.

A Nyári Találkozók egyik 
legfőbb célkitűzése ugyanis 
kezdettől fogva „a szakkol
légiumi mozgalom erősítése 
és szakkollégiumok felada
tának, felsőoktatásban el
foglalt helyének definiálása” 
volt, s ez az elmúlt években 
sem változott. Az idei Nyári 
Találkozó két szakkollégi
um, a Rajk László Szakkol
légium és a Simonyi Károly 
Szakkollégium „koproduk
ciójában” valósult meg. A 
Corvinus - BME együttmű
ködés remekül sikerült, amit 
az idei rendezvény mérlege

is alátámaszt: 2012-ben 27 
szakkollégium összesen 
170 képviselője regisztrált 
az eseményre.

A NYATA programpa
lettáján a „szakkollégiumi 
pillérekből” jól ismert szak
maiság és közösségiség 
kiegyensúlyozott kettőse 
köszönt vissza: a plenáris 
előadások és szakkollé
giumi workshopok mellett 
remekül megfértek a közös 
strandolások és bulizások 
is. A szervezők idén inkább 
ez utóbbira, vagyis a közös
ségi programokra helyezték 
a hangsúlyt: a szakkollégiu
mok közötti kommunikáció 
és kapcsolatépítés előse
gítése volt a kiemelt cél. 
Egy lazább, kötetlenebb 
NYATA-t szerettek volna, 
ahol a „szakmázás” mellett 
bőven adódik lehetőség a 
beszélgetésekre és az is
merkedésre is.

A már említett work
shopok egyszerre tették le
hetővé a fentieket, ugyanis e 
programpontok keretében a 
jelenlévő szakkolisoknak al
kalmuk nyílt kisebb csopor

tokban megvitatni a szakkol
légiumi mozgalom aktuális 
kérdéseit, miközben egy
mást és egymás szakkol
légiumait is jobban megis
merhették. E beszélgetések 
további erénye , hogy előké
szítették a szombat délután 
sorra kerülő Interkollt is. Az 
Interkoll, hivatalos nevén 
Szakkollégiumok Egyeztető 
Fóruma (SZÉF), a szakkol
légiumi mozgalom legfonto
sabb döntéshozatali fóruma, 
melyen havonta, kéthavonta 
találkoznak az egyes szak- 
kollégiumok képviselői. Je
lenleg a szakkollégiumok 
szabályozásának kérdése 
és a szakkollégiumi minő
sítés, vagyis „akkreditáció” 
a két legaktuálisabb téma, 
amelyben az Interkollnak ál
lást kell foglalnia.

Végezetül álljon itt egy 
kis „hangulatjelentés”. Bár 
sokak szerint a tavalyi, le

gendásan jól sikerült nagy
váradi találkozót aligha lehet 
felülmúlni, úgy vélem, hogy 
az idei NYATA-ra is nyugodt 
szívvel akaszthatjuk a ferge
teges jelzőt. Közös gondol
kodások és világmegváltó 
beszélgetések, hajnalig tar
tó bulik, közös strandolások, 
gitár és éneklés a tábortűz 
mellett, éjszakai fürdés a Ve
lencei-tóban, fáklyafényben 
és még ezernyi apró vagy 
éppen nagyobb élmény. Hi
szen valójában ez a NYATA 
lényege: egy rakás szakkol
légista összeeresztve az or
szág minden tájáról, akik jól 
érzik magukat együtt, esz
mét (és néha telefonszámot) 
cserélnek, s közben meg
ismerik nemcsak egymás 
szakkollégiumát, hanem 
egymást is.

A képlet tehát világos: 
szakkollégistának lenni jó, a 
NYATA-n pedig különösen...

A CSABAI TÜNDE

A Társadalomelméleti Kollégium, a Budapesti 
Corvinus Egyetem egyik legrégebbi szakkol
légiuma, is ezt tűzte zászlajára. Tagjai olyan 
társadalmilag érzékeny fiatalok, akiket nem 
elégít ki az egyetemeken zajló szakmai és kö
zösségi élet, hanem ennél többre vágynak.

A kollégium fő célkitű
zései a kritikai szem
lélet elsajátítása, a 

különböző társadalomtudo
mányok módszereinek ve
gyítése, illetve az elmélet és 
gyakorlat közötti szakadék 
áthidalása. Szakmai kur
zusaik (körök) témáit közö
sen alakítják, az előadások, 
konferenciák önszerveződő 
módon jönnek létre. A kö

rök témái félévről félévre 
változnak, néhány nagyobb 
témakör azonban változat
lan, többek közt a politikai 
gazdaságtan, a posztmo
dern társadalomelmélet, a 
globalizációelmélet és az 
etikai közgazdaságtan. A 
TEK azonban nem csak a 
szakmaiságról szól, hanem 
egy izgalmas, élő közösség, 
mely tagjainak többsége

a Ráday kollégium ötödik 
emeletén lakik; közösen ki
teljesítve mindennapjaikat.

Számos, az egyetemi 
életen túlmutató kezdemé
nyezésben is részt vesznek, 
mint szociális bérlakások 
felújítása vagy saját kritikai 
társadalomelméleti folyóira
tuk, a Fordulat szerkesztése. 
Az egykori tagok által alapí
tott K-Monitor korrupcióku

tató műhely pedig a magyar 
politikai és gazdasági elit 
közti összefonódások feltá
rását tűzte ki célul.

Ha szeretnél többet meg
tudni róluk, keresd meg 
a csoportot Facebookon 
(facebook.com/tekesek), 
nézz bele előadásaikba 
(vimeo.com/tekesek), vagy 
jelentkezz az elsős körök 
valamelyikére. Új tagokat 
évente vesznek fel -  május
ban BA és MA képzésben 
tanuló, decemberben pedig 
MA képzésben tanuló hallga
tók jelentkezését várják.

„Már egy éve nem vagyok 
egyetemista, most szeptem
berben mégis újra beköl
tözöm a TEK-be. A dolog 
miértje teljesen egyértelmű: 
az elmúlt években annyira 
megszerettem a helyet és a 
közösséget, hogy ki akarom 
használni, amíg lehet. Aki 
kritikusan áll a világhoz, an
nak tetszik a TEK, és sosem 
fog igazán elszakadni. Aki
nek nem jön be, az tovább
áll. Belőlük kevesebb van.”
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Vitathatatlanul
jó eredmények
A LÉNÁRD ESZTER

A Corvinus Vitaklub -  a világszerte népsze
rű brit parlamentáris formátumban vitázók 
társasága -  egy 2011 óta működő diákszer
vezet. Hasonló szervezet Magyarországon 
csupán 2 éve jelent meg először, a Közép-eu
rópai Egyetemen, noha Nyugat-Európában 
évszázados hagyományokkal rendelkezik a 
versenyszerű egyetemi vita, és az utóbbi év
tizedekben a környező országokban is jelen
tősen elterjedt. A Corvinus Vitaklub kitűzött 
célja a magyar nyelvű vitázás meghonosítása 
és a magyar vitakultúra fejlesztése.

A Corvinus Viták
rövid fennállása 
kiemelkedő eredr 

nyékét ért el. Idén nyá 
első magyar résztvevők 
képviselte hazánkat a

taversenyek világában az 
egyetem színeiben. Az au
gusztusi, Belgrádban ren
dezett Európa-bajnoksá- 
gon a középmezőnyig jutott 
két csapat is: Corvinus A:

Kruppa Fanni és Klebercz 
Tímea; Corvinus B: Miszori 
Norina és Papp László; va
lamint a klubot képviselő 
bíró, Gólent András. Az Eu- 
rópa-bajnokság az egyik 
legnagyobb színvonalú 
vitaverseny, ahol európai 
egyetemeket képviselő két
fős csapatok mérik össze 
tudásukat.

Nyáron az Európa-baj- 
nokságra való felkészülés 
során további két nemzet
közi találkozón vettek részt. 
Július elején Mexikóban az 
IDEA Youth Fórumon Papp 
Z. Zsuzsanna és Klebercz 
Tímea képviselte a Corvinus 
Vitaklubot. A kéthetes fóru
mon bírói képzés, látókörbő
vítés, valamint a mexikói kul
túrával való ismerkedés is a 
programok között szerepelt. 
A kulturális diverzifikáció ér
dekében a világ minden tá
járól jött versenyzőket igye
keztek minél jobban keverni, 
így Papp Z. Zsuzsanna a 
mexikói Gise Gutiérrezzel

teljesített szépen, Klebercz 
Tímea pedig az orosz Eu
gene Aferinnel az elődöntő
ig jutott.

Július végén Portóban az 
International Debate Camp 
és Tournamenten szintén 
két csapattal képviseltette 
magát egyetemünk: Szabó 
Dániel és Klebercz Tímea jól 
szerepeltek, Merczel Leven
te és Egri Viktor pedig dön
tőbe jutottak.

A külföldi eredményeken

túl hazai vizeken is aktivi
zálták magukat a Vitaklub 
tagjai. Márciusban a CEU 
társklubjával együttműkö
désben rendezték meg az 
első nemzetközi vitaversenyt 
az országban, a Budapest 
Open 2012-t. Katartól egé
szen az Egyesült Királyságig 
voltak indulók. A versenyből 
hagyományt szeretnének te
remteni, így 2013 márciusá
ban is megrendezésre kerül 
a Budapest Open.

FORRÁS: CORVINUS VITAKLUB

„Most legyél váloga
A PÁLFI GERGŐ

Még mielőtt bárki is arra gondolna, hogy az 
egyetem menzája valamiféle új akciót indí
tott, amelynek során az ételek közti váloga
tásra buzdítja az oktatókat és hallgatókat, le 
kell szögeznem, hogy a címnek semmi köze 
az étteremhez. Ez a mondat vált ugyanis az 
egyetemünkön idén szeptemberben startoló 
szelektív hulladékgyűjtés szlogenjévé.

Nem új keletű az a 
gondolat, hogy a 
szemetet ne egyben, 

kommunális hulladékként 
gyűjtsük, azonban a rend
szer bevezetésére irányuló 
kísérletek eddig nem ve
zettek eredményre. Most 
azonban a kezdeményezés 
élére állt a HaKöSZ, kifeje
zetten annak Fenntartható 
Egyetem Csoportja, és a 
kommunikáció csatornájává 
vált az egyetem műszaki
gazdasági vezetősége és 
a hulladékszállítást végző 
vállalat, az FKF Zrt. között. 
Nagyon sokat tett az ügy 
megvalósulása érdekében 
Bálint György, a Gazdasági 
és Műszaki Főigazgatóság 
hivatalvezető-helyettese is, 
továbbá az egyetemen a 
takarítási teendőket ellátó

cég munkatársai is rendkí
vül rugalmasan kezelték a 
kérdést.

Lássuk tehát a részlete
ket. Szeptembertől az egye
tem Főépületében és a Só
házban kerül bevezetésre a 
szelektív hulladékgyűjtés. 
Sok teremből és előadóból 
eltűnnek a szemetesek, és 
ezek helyett „szelektív szi
getek” jönnek létre. E szige
teken háromféle szemetest 
találhattok majd. A kék ku
kákba a papír, a sárgákba 
a műanyag és a fém, míg 
a megszokott feketébe az 
egyéb, kommunális hulla
dékok kerülnek. Természe
tesen az új kukákkal együtt 
számos információs anyag, 
plakát is kihelyezésre ke
rül, hogy véletlenül se ke
veredjen össze a szemét.

A szelektív kukákba kerülő 
hulladékot újrahasznosítják, 
jelentősen csökkentve ezál
tal az egyetem környezetter
helését.

Azonban még egy lépés 
hátravan: itt jövünk képbe 
ugyanis mi, az egyetem 
polgárai. Ahogyan Jónás 
Krisztina, a HaKöSZ, azon 
belül is a Fenntartható 
Egyetem Csoport oszlo
pos tagja, aki elévülhetet
len érdemeket szerzett a 
teljes projekt során, fogal
maz: „Amikor szeptember
ben elkészül a nagy mű, 
és minden kész lesz arra, 
hogy végre a Corvinus is

egy zöldebb útra lépjen, a 
tekintetek a hallgatóságra 
fognak szegeződni. Hiszen 
ők fogják a projekt végső 
mozzanatát véghezvinni.” 
Ugyanis azért, hogy fenn- 
tarthatóbbá váljon az egye
tem, nekünk is tennünk kell. 
Nem szórhatjuk el akárhová 
a szemetet, el kell vinnünk 
a szelektív szigetekhez,

FORRÁS: HAKÖSZ

és ott a helyes kukába kell 
dobnunk. Minderre utal a 
képen is látható „szelektív 
kéz”, a projekt egyik jelké
pe: közösen kell tennünk a 
sikerért. Remélem, mind
nyájan tapasztaljátok majd, 
hogy tényleg jó érzés tenni 
legalább egy kicsit a kör
nyezetért, és ezáltal a jövő 
generációk jóllétéért.

elhúzzu
A LAKOS GYÖRGY

Egy több mint öt éve 
feledésbe merült ha
gyomány éledt újjá 

szeptember 11-én: hétfőről 
keddre virradóan ugyanis a 
Szabadság-hídon a BME és 
a Corvinus újra egymásnak 
feszült a Kötélhúzás kere
tein belül. A hidat fél 1-től

kezdve vehettük birtokba, 
és 1-től már be is indult a 
buli; a szervezők szokásuk
hoz híven gondoskodtak a 
hangulatról: ismert DJ a le
mezjátszók mögött, kötél a 
híd közepén, és persze Ti! 
Természetesen a program 
nem maradt ilyen puritán, 
abban a bizonyos tarsoly
ban ott figyelt még jó pár

meglepetés. Bár a Corvinus 
női és férfi sörivó csapata is 
mindent megtett a győze
lemért a jelképes serleget 
budai kollégáink birtokol
hatták. A sör örömök elhú
zódása miatt sajnos csak 
egy kategóriában indult 
kötélhúzás amiben minden 
erőfeszítésünk ellenére sem 
sikerült idén jeleskednünk. 
A BME elhúzása és a kö
tél elszíktása így a jövőévi 
projektünkben is szerepelni 
fog, akkor se hagyjátok ki!
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Mit lehet,
A  MOLNÁR GYULA

Augusztus 31-én Szerzs Szargszján, Ör
ményország elnöke bejelentette, hogy meg
szakítják a diplomáciai kapcsolatot Magyar- 
országgal. A súlyos lépést azzal indokolták, 
hogy hazánk súlyosan megsértette Örmény- 
országot, miután az örmény katonatársa 
meggyilkolása miatt életfogytiglanra ítélt 
Ramil Safarovot átadták Azerbajdzsánnak, 
ahol is az elkövető elnöki kegyelmet és tiszti 
előléptetést kapott. De vajon hogyan is fest 
egy diplomáciai botrány jogi háttere?

FORRÁS: KAUKAZ.NET

A nemzetközi kapcso
latrendszerek bo
nyolultak és nehezen 

kiismerhetők, de dr. Molnár 
Tamás, a Nemzetközi Tanul
mányok Intézet nemzetközi 
jogász adjunktusa részletes 
és világos útmutatást és 
magyarázatot adott, hogy 
hogyan is kell helyesen ér
telmezni a történtek jogi hát
terét.

Először is mindenképpen 
szükséges egy fogalmi tisz
tázás: az országos sajtó té
vesen használja az ügyben 
a kiadatás fogalmát. Kiada
tásról ugyanis csak olyan 
személy esetében lehet szó, 
aki ellen a kezdeményező 
fél (jelen esetben Azerbaj
dzsán) hatóságai bünte
tőeljárást folytatnak, vagy 
körözést rendeltek el. Ramil

Safarov ellen azonban jog
erős bírósági ítélet született, 
így Baku csupán az elítélt 
átszállítását kérte, hogy már 
megkezdett büntetésének 
hátralévő részét szülőhazá
jában tölthesse le. A nem
zetközi kiadatást az euró
pai kontinensen szabályzó 
1957. évi Párizsi Egyezmény 
9. cikke ki is zárja annak a le
hetőségét, hogy ugyanazért 
a cselekményért kétszer ítél
hessenek el egy elkövetőt.

Az elítéltek átszállításáról 
szóló 1983. évi Strasbour- 
gi Egyezmény világos és 
szigorú feltételeket szab az 
országok számára, melye
ket az egyezmény 3. cikke 
szabályoz. E szerint feltétel, 
hogy az elítélt a végrehajtó 
állam állampolgára legyen, 
legalább hat hónapnyi le

töltendő börtönbüntetése 
legyen hátra, az elítélt hoz
zájáruljon átszállításához, 
valamint az ítélet alapját 
képező tett a végrehajtó 
államban is bűncselek
ménynek számítson. Ezek 
a kikötések mind teljesültek, 
hiszen Ramil Safarov azeri 
állampolgárt életfogytiglani 
börtönbüntetésre ítélték, és 
kifejezetten kérte átszállí
tását. Valamint az sem két
séges, hogy embert ölni 
Azerbajdzsánban is bűn- 
cselekmény.

Azerbajdzsán nem kívánt 
élni azzal a lehetőséggel, 
hogy a Magyarországon 
hozott ítéletet saját jogsza
bályai szerint alakítsa át (9. 
cikk 1. bekezdés b) pont), 
így az ítélet végrehajtását 
folytatniuk kellett volna, 
amit a megállapodásról ki- 
szivárgott dokumentumok 
szerint vállaltak is. Az elnöki 
kegyelemmel ez azonban 
meghiúsult, és itt vetődik fel 
Azerbajdzsán nemzetközi 
jogi felelőssége -  hazánk 
azonban jelenlegi ismere
teink szerint jogszerűen járt 
el.

Örményország számá
ra több jogorvoslati fórum 
áll rendelkezésre. Maga a 
Strasbourgi Egyezmény 
hozta létre az Európa Ta
nács bűnügyi problémák
kal foglalkozó bizottságát,

melybe minden ET-tag egy 
tagot delegál. Ez azonban 
csak elősegíti a felek közötti 
békés megegyezést, köte
lező érvényű döntést nem 
hozhat. Ha a vitát ésszerű 
határidőn belül nem sikerült 
rendezni, Örményország 
fordulhat az EBESZ Békélte
tő és Választottbíróságához 
is, melyet az 1992-es Stock
holmi Egyezmény hozott 
létre, és Magyarország is az 
egyezmény elfogadói közé 
tartozik. Meghatározott fel
tételek fennállása esetén a 
békéltetés bírósági eljárás
ként folytatódhat tovább. 
Végül pedig az örmény ál
lam közvetlenül is perelheti 
hazánkat az ENSZ Nemzet
közi Bírósága előtt, ennek 
azonban az a feltétele, hogy 
Jereván is alávetési nyilat
kozatot tegyen Hágának 
(Magyarország eleve ren
delkezik ezzel). A két állam

megegyezése szükséges 
ahhoz, hogy Azerbajdzsánt 
is a hágai törvényszék elé 
idézzék.

Ha nem is bevett gya
korlat, hogy ilyen súlyos 
bűncselekményért elítélt 
személyt szállítsanak át, 
de a lehetőséget megad
ja az 1983-as egyezmény, 
és aláírói élnek is vele. így 
hát önmagában a megálla
podás tényéért nem lehet 
Magyarországot kárhoz
tatni. Főképpen azért sem, 
mert bár az ügy igencsak 
komplex és érzékeny termé
szetű, de tulajdonképpen 
Magyarország szempontjá
ból „csupán” köztörvényes 
bűncselekményről van szó. 
Minden más tényező -  az et
nikai indíttatás, a magyaror
szági örmények helyzete, a 
konfliktus végkifejlete -  már 
szigorúan politikai, és nem 
jogi kérdés.

A szíriai polgárháború

A  CSEPREGI ZSOLT

Kevesen gondolhatták 
volna, hogy az arab 
tavasznak nevezett 

politikai földindulás másfél 
év után is legfeljebb lassan 
változó patthelyzethez vezet 
Szíriában. Míg a Nyugat az 
Aszad-rezsim gyors bukásá
ban érdekelt, addig Oroszor
szág és Kína ennél kevésbé 
radikális változást látna szíve
sen, mivel főként előbbi nem 
kívánja elveszíteni utolsó, a 
szovjet időkből megmaradt 
közel-keleti szövetségesét. 
A szíriai polgárháborúnak

különösen jelentősek a re
gionális hatásai, a konfliktus 
kimenetele, bármelyik oldal 
győzzön is, alapvetően át
alakítja a térség politikai és 
katonai képét, míg a meg
oldás elhúzódása ennél is 
károsabb, hiszen folyamato
san erősödik a szír ellenzék 
fragmentáltsága, egyre na
gyobb szerephez jutnak az 
iszlamista szélsőségesek, 
amelyek a térség instabilitá
sát erősíthetik. Szíria északi 
szomszédja, Törökország 
különösen aggódhat, hiszen 
az észak-szíriai kurd terü
letekről a Kurd Munkapárt,

kihasználva a konfliktust, 
folyamatos hadjáratot visel 
a török állammal szemben. 
A konfliktus másik nagy 
vesztese Irán, amelynek 
szövetségi rendszerében 
az Aszad-rezsim különösen 
fontos szerepet játszik, Szí
rián keresztül támogathatta 
eddig a libanoni Hezbollah 
terrorszervezetet. Ezen túl
menően Szíria korábban 
stabilizáló szerepet játszott 
Libanonban, azonban a val
lási és etnikai törésvonalak 
mentén széthulló szír állam 
„betegsége” azonnal nega
tív hatást vált ki ebben az

országban, így a szír polgár- 
háború az egész térséget 
lángra lobbanthatja. Az arab 
államok Törökországhoz 
és a Nyugathoz hasonlóan 
már régen elengedték a mé
szárlásokért felelőssé tehető 
Aszad elnök kezét, azonban 
a felkelőknek nyújtott bújta
tott támogatásuk egyelőre 
nem hozta el a várva várt 
megoldást. Végezetül Izrael 
különösen aggódik a szíriai 
helyzet miatt, amellett, hogy 
az iráni szövetségi rendszer 
derékba törése alapvető 
érdeke. A zsidó állam egy
részt fél egy iszlamista mi- 
litánsoktól fertőzött északi 
szomszédtól, amelyekkel 
szemben konvencionális 
hadserege nem jelent meg
felelő elrettentést, másrész

ről az Aszad-kormányzat 
elismerte, hogy vegyi tömeg- 
pusztító fegyverekkel rendel
kezik. Izrael nagy valószínű
ség szerint katonai válaszra 
kényszerülne, amennyiben 
ezek a tömegpusztító fegy
verek a libanoni Hezbollah 
vagy más terrorszervezet 
kezébe jutnának a szíriai 
káosz közepette. Látható, 
hogy a fentiek miatt a szír 
nép mellett a teljes közel- 
keleti régió megszenvedheti 
az elhúzódó polgárháború 
hatásait, amelyre megnyug
tató választ minden bizony
nyal kizárólag az egymással 
kiegyezni képes nagyhatal
mak adhatnak.

(Az elemzés teljes ter
jedelmében elolvasható a 
diplomaci.blog.hu oldalon.)
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Az aranyérmet
Á BAGDY ÁBEL

Augusztusban immáron harmincadik al
kalommal kerültek megrendezésre a Nyári 
Olimpiai Játékok, melyen a magyar csapat 
nyolc aranyérmével szinte megduplázta az 
ország aranykészletének tartalékait.

A pekingi kisiklás után 
Londonban sikerült 
ismét a „jól megszo

kott” vágányra visszatérni. 
A földkerekség legnagyobb 
sporteseménye nem csak 
számunkra volt nagysze
rű, hanem sportszervezési 
szempontból is. Miután a 
brit főváros 2005-ben Szin
gapúrban rendkívül szoros 
versenyben megnyerte a 
rendezés jogát; pénzt, pari
pát (lovas rendőrt) és fegy
vert nem kímélve kezdte el 
a készülődést, hogy otthont 
adjon tizennégy napra a vi
lág kétszáznégy országából 
jövő több mint tízezer ver
senyzőnek. A feladat adva 
volt, négy éve Kína egy szü
lető szuperhatalomhoz mél
tó, egyes számítások szerint 
negyven milliárd dolláros 
költségvetésű rendezvény
nyel nyűgözött le majd más
fél milliárd tv nézőt.

Egy Olimpia megren
dezése ma már közel sem 
csak a presztízsről vagy a 
sportvilág megvendége- 
léséről szól, hanem kőke
mény üzleti számításokon 
alapszik. A rendező ország
nak pénzügyi céljai vannak, 
nyereségessé tenni a játé

kokat. Ez a szemléletmód 
az 1984-es Los Angeles-i 
rendezés alkalmával ter
jedt el, amely bőven pozitív 
költségvetési egyenleggel 
zárult. A bevétel nagyjából 
minden nagy jelentőségű 
sportesemény alkalmával 
hasonló irányokból folyik be 
a rendező város számára 
(szurkoló jön, alszik, eszik, 
szórakozik, sportesemény
re látogat). Emellett nagyot 
dob az ország építőiparán 
és ezzel párhuzamosan 
a GDP-n az infrastruktúra 
fejlesztése és a szükséges 
stadionok, épületek felhú
zása, ráadásul az Olimpiá
val kapcsolatban körülbelül 
kétszázezer fő állt újonnan 
munkába. Az államilag tá
mogatott beruházási hullám 
most, recesszióban lévő 
gazdaság számára a klasz- 
szikus Keynes-féle gyógy
módul is szolgálhat, hiszen 
például az olimpiai falu épí
tését kilencvenöt százalék
ban brit cégek építették. A 
közel kéthetes országimázs 
építés hatására a tervek sze
rint a jövőben a jelenleginél 
is kedveltebb turisztikai cél
ponttá válhat London, amely 
a jelentős fejlesztések hatá

sára egy jobban kiépített, 
még élhetőbb várossá ala
kul át.

Az érem másik oldala 
azonban szintén vaskos. 
Egy olimpiai pályázatban 
már egyből dollármilliárdok 
szerepelnek a kiadási ol
dalon, viszont a tervezett 
költségeket 1960 óta min
dig túllépték, átlagosan 
179 százalékkal, Barcelona 
kicsit több, mint négyszere
sen, és már biztosan Lon
don sem ússza meg két
szeres alatt. Hátránya egy 
ekkora verseny szervezésé
nek, hogy miatta sok más 
egyéb felújítási tervet sutba 
kell vágni, az ország erejé
nek nagy része egy helyre 
kell, hogy koncentrálódjon. 
Nagy fejtörést okoz mindig, 
hogy hogyan is lehetne az 
egyszeri alkalomra felhú
zott több tízezres stadionok 
gazdaságosan felhasználni 
a szürke hétköznapokban. 
Unott pillanatokban jókat 
nevetünk az athéni Aquatic 
Center medencéjének kö
zepén ég felé törő növénye
ken, vagy a pekingi vadvízi 
pályát birtokba vevő gaz
rengetegen, hogy a nyolc
vanezres Madárfészekben 
évente összesen megjele
nő nyolcvanezer szurkoló
ról (és nem turistáról) ne is 
beszéljünk.

Ezekre a kihívásokra Lon
don több esetben is a játé
kok befejeztével elbontható 
és visszabontható arénák
kal válaszol, vagy például az

FORRÁS: FLICKR.COM

olimpiai falu, miután a spor
tolók elhagyták, magánvál
lalkozók kezébe kerül, akik 
egy 2818 lakásból álló la
kóparkot hoznak majd létre. 
Természetesen a végkövet
keztetést az egyes Olimpi
ákról csak nyolc-tíz év múl
va lehet vonni, így láthatjuk, 
hogy a ’76-os montreali játé
kok adósságát a város még 
harminc évig nyögte, vagy, 
hogy a már említett Athén 
nem biztos, hogy bomba jó 
üzletet kötött, ugyanis tízmil- 
liárd dolláros költségvetése 
ellenére a versenyek évében 
összesen tíz százalékkal ke

vesebb külföldi érkezett a 
turisztikából élő országba. 
Ez a helyzet Londonban is 
fönnáll sajnos, bármely más 
nyári napon több látogatója 
volt a városnak, mint a ren
dezvény alatt. Egy szem
pontból azonban a siker 
garantálható volt, a rendező 
ország szinte mindig erőn 
felül teljesít az Olimpián. 
Zárszóként annyi, a britek 
négy éve tizenkilenc aranyat 
nyertek,s idén pedig törté
nelmük valaha volt legjobb 
teljesítményével huszon
kilencet. A kérdés persze 
még áll: megérte?

A világ legjobb egyetemei
Á  UNI-CORVINUS.HU /

e d u l in e .h u

Egyetemünket 2012- 
ben egy teljes ka
tegóriával előrébb 

sorolta World University 
Rankings felmérésében 
a Quacquarelli Symonds 
(QS) tavalyi helyezésünk
höz képest. A Budapesti 
Corvinus Egyetem a rang
sorban az 551-600. helyen

szerepel, a magyar egyete
mek közül szintén szerepel 
a rangsorban a Szegedi 
Tudományegyetem, az 
Eötvös Loránd Tudomány- 
egyetem és a Debreceni 
Egyetem is.

A QS Quacquarelli 
Symonds cég a felsőokta
tási intézmények világrang
sorát 2004 óta minden év
ben elkészíti. Az értékelési 
szempontok között olyan

mutatók találhatóak, mint az 
oktatók és a hallgatók ará
nya, az intézményhez köt
hető tudományos munkák 
idézési gyakorisága, illetve 
a külföldi hallgatók és okta
tók száma.

A QS-rangsort minden 
évben amerikai és brit egye
temek vezetik, az élen -  idén 
először -  nem a Cambrid
ge vagy a Harvard, hanem 
a Massachusetts Institute

of Technology (MIT) áll. Az 
1861-ben alapított bosto
ni magánegyetem öt évvel 
ezelőtt még csak a tizedik 
helyet szerezte meg, az első 
helyen 2004 és 2009 között 
a Harvard, az elmúlt két 
évben pedig a Cambridge 
végzett.

A University College 
London a negyedik, az Ox
ford az ötödik, az Imperial 
College London a hatodik 
helyen áll, míg a Yale a 
tavalyi negyedik helyről 
a hetedikre csúszott visz- 
sza. A nyolcadik a Univer

sity of Chicago, a kilence
dik a Princeton, a tizedik 
a California Institute of 
Technology.

A QS Quacquarelli 
Symonds cég 2004 óta 
minden évben elkészíti a 
felsőoktatási intézmények 
világrangsorát, amelyet hat 
szempont -  többek között 
az oktatók és a hallgatók 
aránya, az intézményhez 
köthető tudományos mun
kák idézési gyakorisága, 
valamint a külföldi hallgatók 
és oktatók száma -  alapján 
állítanak össze.
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Hírverések, „kacsák”

A  LÉNÁRD ESZTER

A média gyakran túlreagál híreket az élet min
den területén. Az élelmiszeripar sem kivétel 
ezalól. Az Élelmiszerkémiai és Táplálkozás
tudományi Tanszék vezetője, dr. Amtmann 
Mária válaszolt néhány kérdésünkre. A cikk
ből kiderül, hol lehet a dolgok végére járni, és 
milyen ma Magyarországon az élelmiszerbiz
tonság.

Mi igaz abból a hírből, mi
szerint csökken a zöldsé
gek és a gyümölcsök vi
tamintartalma?

FORRÁS: ARTINTHEPICTURE.COM

A zöldségek és gyü
mölcsök vitamintartalma 
bizonyos határok között 
változhat, a termesztési 
körülményektől, időjárás
tól és a termesztett fajtától 
függően. Olyan egyértelmű 
hatást azonban, ami kimon
dottan csak a vitamintarta
lom csökkenését okozná, 
de a termés egyéb jellem
zőit ne befolyásolná, nem 
tudok elképzelni. Ha olyan 
fajtákat vonnak termesztés
be, amelyeknek valamilyen 
egyéb tulajdonsága, pl. 
tárolhatósága, szállítható
sága sokkal jobb, mint az 
eddigieké, akkor valószínű,

hogy a beltartalmi tulajdon
ságok is különböznek, de 
ez nem csak a vitaminokat 
érinti. Az is valószínű, hogy 
hosszabb tárolás során 
nagyobb csökkenés követ
kezik be a vitamintartalom
ban, tehát a boltban vásá
rolt, esetleg más országból 
hozott termékek vitamin- 
tartalma kisebb a frissen 
szüretedénél. Ezért inkább 
azt mondanám, hogy a fo
gyasztóknak az az igénye, 
hogy idénytől függetlenül 
télen-nyáron vásárolhas
sanak például zöldpapri
kát, paradicsomot, almát, 
azt eredményezi, hogy 
ezeknek a terményeknek 
a vitamintartalma valóban 
alacsonyabb az idényben 
vásárolt friss termékekéhez 
képest. Ez hívta egyébként 
életre a már sok országban 
divatos „fogyassz helyben” 
(eat local) mozgalmat, ami a 
közelben termesztett idény
gyümölcsöt és helyi élel
miszert helyezi előtérbe a 
messzi földről hozott egzoti
kus terményekkel szemben.

Milyen ma Magyarorszá
gon az élelmiszerbizton
ság?

Mivel az élelmiszerbiz
tonsági előírások és az 
élelmiszerbiztonság rend
szere az egész EU-ban kö
zös, azt mondanám, hogy 
olyan ma Magyarországon 
az élelmiszerbiztonság, 
mint általában Európában. 
A gyártó, illetve az első 
belföldi forgalmazó felel a 
termékek biztonságáért, a 
hatóságok szúrópróbasze
rűen, kidolgozott terv sze
rint monitoroznak. Ezért 
fordulhat elő, hogy néha- 
néha forgalomba kerülnek 
szennyezett termékek is 
(például néhány évvel ez
előtt a paprika), mert a ha
tóság nem köteles minden 
élelmiszer minden tételét 
megvizsgálni. Viszont ma 
vannak olyan gyorsriasz
tási rendszerek, amelyek 
órákon belül egész Európá
ban, illetve minden fogadó 
országban figyelmeztetnek 
egy termék potenciális ve
szélyeire. Ezeket a híreket

komolyan kell venni, ha ter
mékvisszahívásról értesü
lünk a televízióból, vagy az 
Európai Élelmiszerbizton
sági Hatóság tesz közzé 
felhívást, akkor annak ele
get kell tenni saját egész
ségünk érdekében.

Honnan juthatunk biztos 
információhoz egy-egy 
felröppenő hír kapcsán?

A Nemzeti Élelmiszer
lánc-biztonsági Hivatal 
(http://www.nebih.gov.hu/) 
honlapján megbízható tá
jékoztatást kapunk a való
di veszélyekről, a Nemzeti 
Fogyasztóvédelmi Hatóság 
(http://www.nfh.hu) szin
tén közzéteszi a veszélyes 
termékek vizsgálatának 
eredményeit. A hatóságok 
egyébként kötelesek a ve
szélyekre felhívni a lakos
ság figyelmét. Az élelmi
szerfogyasztási divatokkal 
kapcsolatban pedig azt kell 
szem előtt tartani, hogy a 
legegészségesebb mindig 
a vegyes étrend, semmit 
sem szabad túlzásba vinni.

Egy meleg nyári nap után hazatérve minden
kire frissítőén hat egy tusolás, legalábbis a 
legtöbben ezt hiszik. Viszont arra kevesen 
gondolnak, hogy egy zuhanyzás mérgezőbb 
hatású lehet, mintha különböző vegyi anya
gokat nyersen fogyasztanánk a puszta való
jukban, mivel a bőrön át kétszer gyorsabban 
szívódnak fel a veszélyes anyagok, mint a 
tápcsatornán keresztül!

Több kutatás és kísér
let bebizonyította már, 
hogy az általunk hasz

nált kozmetikai termékek 
nagy része káros hatás
sal bír az egészségünkre. 
Már 1988-ban, az OSHA

(Occupational Safety and 
Health Administration) 
egyik laboratóriumában
elvégzett kísérlet alátá
masztotta, hogy az általuk 
megvizsgált, a kozmetikai 
termékekben leggyakrab

ban előforduló 3000 ható-

lyes. Kiderült, hogy 884 
súlyosan mérgező, 218 
meddőséghez vezet, 146 
daganatot okozhat. Ezen 
tények tudatában a külön
böző kormányok, felelős 
szervek mégsem tettek 
semmit annak érdekében, 
hogy ezeket a veszélyeket 
elhárítsák, vagy legalább 
mérsékeljék.

A különböző alumínium 
származékok és alumínium 
vegyületek például a leg
több izzadásgátlóban és 
napfényvédő krémben meg
találhatóak. Ezek azonban 
eltömítik a pórusokat, ezzel 
akadályozva a szervezetünk 
méregtelenítési képességét. 
Vagy a hab- és tusfürdők
ben, fogkrémekben nagy 
mennyiségben megtalálha
tó Sodium Laureth/ Lauryl 
Sulfate, a „túl jó” mosó

anyag annyira hatásosnak 
bizonyul, hogy azokat eltá
volítják szervezetünk első 
védelmi vonalát, a bőrfel
színi emulziót, megfosztva 
bőrünket immunitásától 
a külső káros anyagokkal 
szemben. Ezen vegyületek 
hatását érezheted, amikor 
zuhanyzás után viszkető, 
húzódó, száraz érzésed tá
mad a tested felületén.

De említhetnénk még az 
emulgeátorokat is. Ezek
nek köszönhető, hogy a 
kozmetikai készítmények 
zsíroldékony és vízoldékony 
hatóanyagai elegyed
nek egymással, azaz kré
met alkotnak. A kozmeti
kai iparban mesterséges 
emulgeátorokat használnak, 
melyek közül a legveszélye
sebb a szintén előszeretettel 
használt Triethanol amine 
(TEA) és ennek származé
kai, mint a DEA, MEA. Egyes

anyagokkal reakcióba lépve 
erősen rákkeltő anyagokat 
képezhetnek, így legyünk 
óvatosak ezek használatá
val is.

Sokaknak a legfontosabb 
egy termékben az illat. Ezek 
nagy része szintetikus illat
anyagokból tevődik össze. 
Talán nem is gondolnánk, 
de ezek az illatanyagok a 
kozmetikai termékek által 
okozott allergiás reakciók 
leggyakoribb kiváltói.

Sorolhatnám még a ká
rosabbnál károsabb ve
gyi anyagokat, melyeket 
előszeretettel használunk 
a hétköznapok során. Le
gyünk körültekintőek hasz
nálatuk előtt, mert a mi tu
datos vásárlói döntésünk és 
felelősségünk, hogy utána 
járjuk annak, hogy mik azok 
a veszélyforrások, amiket 
esetleg ki tudunk küszöböl
ni az életünkből.

UH. ÉVFOLYAM 8. SZÁM | 2012. SZEPTEMBER 17. A BUDAPESTI CORVINUS EGYETEM HIVATALOS LAPJA

http://www.nebih.gov.hu/
http://www.nfh.hu


Egy csapatban
FORRÁS: LONDON2012.OLYMPICS.COM.AU

Hátrányból előnyt?
Képzelj el egy világot, amelyben mindenki 
egyenlőnek születik! Milyen?

Először is, biztosan 
gondoltál arra, hogy 
nincsenek különböző 

társadalmi rétegek, min
denki egyformán tehetős, 
és mindenkinek azonos a 
jövedelme, a világ vagyo
na egyenlően van elosztva 
az egyes emberek között.

Természetesen mindenki 
teljesen egészséges, nem 
létezik fogyatékosság. Min
denkinek azonos a bőrszí
ne, hasonlóan néz ki, és he
teroszexuális.

Nehéz elképzelni, igaz? 
És nem is kell, mert -  saj
nos, nem sajnos -  soha

nem fog megvalósulni. De 
a saját tökéletlen, egyen
lőtlenségektől és igazság
talanságoktól hemzsegő 
világunkban nagyon sokat 
tehetünk azért, hogy a ná
lunk kevésbé szerencsés 
helyzetbe született társa
inknak jobbá, könnyebbé, 
kevésbé kiszolgáltatottabbá 
tegyük az életét. Hiszen épp 
ugyanúgy beleszülettek a 
saját élethelyzetükbe, mint 
mi is a miénkbe, csak mi sze
rencsésebben pörgettünk a

keréken. Mert bizony a fent 
vázolt „egyenlő világ” álla
pothoz képest vannak a sze
rencsekeréken „testi vagy 
szellemi fogyatékkal élők“, 
„mélyszegénységben élők“, 
„állami gondozottak“ és „ro
mák“ feliratú rublikák is, per
sze kisebb számban, mint az 
„egészséges“, „fehér“ vagy 
éppen a „középosztály“. 
Szerencsésebbek voltunk, 
de nem jobbak, okosabbak, 
vagy alanyi jogon gazdagab
bak. Ezért kell segítenünk.

A tanév első Központjá
ban körbejárjuk az esély- 
egyenlőség témáját, pro 
és kontra írásokat olvas
hattok a pozitív diszkri
mináció mellett és ellen, 
továbbá beszámolót egy 
látássérült fiú tollából, egy 
interjút egy kerekesszékes 
hallgatótársunkkal, szó 
lesz a roma fiatalok alul- 
reprezentáltságáról a fel
sőoktatásban, és bemu
tatjuk az egyetem meleg 
diákszervezetét is.
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Egyenlőség

A DICSÜK DÁNIEL

Bár manapság nincs 
társadalmi vita arról, 
hogy a betegség miatt 

másokkal szemben hátrá
nyos helyzetben lévőknek 
valamilyen segítséget bizto
sítani kell, gyengénlátóként 
néhányszor azért hallottam 
olyan hangokat, hogy az 
általam igénybe vett segít
ségek igazságtalannak, túl
zónk vagy akár„csalásnak" 
számítanak.

Ebből adódik, hogy az 
azonban nyitott kérdés, 
hogy ilyen jellegű kompen
zációra, úgymond pozitív 
diszkriminációra milyen mér
tékben van szükség. Ezúttal 
nem szeretnék érvelni egyik 
álláspont mellett sem -  meg
teszik ezt helyettem a pro- 
és kontracikkeink -, ám nem 
mehetünk el az operatív ne
hézségek mellett sem. Hol 
húzzunk meg a határvonala
kat? Mennyire lehet katego
rizálni? Egy-egy előre rögzí
tett kedvezmény ugyanúgy 
segít mindenkinek?

A nagy létszámú egyete

meknek -  mint ahogy általá
ban a közérdekre ügyelő ál
lamnak is csak a legritkább 
esetben -  általában nincs 
kapacitásuk arra, hogy 
minden egyes esetet külön 
kezeljelek. Ez nem is lehet 
elvárás, ám arról sem feled
kezhet meg senki, hogy egy 
állapot mértéke nem feltétle
nül lineáris. Épp úgy, ahogy 
minden ember különböző, 
egy-egy betegség is más 
súllyal, más hatással bír va
lakire, melyet nagyon nehéz 
pusztán egy százalékszám
ba sűríteni.

A Corvinuson szerencsé
re eddig kizárólag pozitív, 
sőt igazságos hozzáállás
sal találkoztam, általában 
azonban nem ritka, hogy 
az ilyen dilemmákat, a mé
lyebb kivizsgálás helyett 
csak egyszerűsíteni akarják. 
Ez a hozzáállás mind a ne
hézségekkel küzdők, mind 
az egészségesek számára 
negatív következményekkel 
járhat. Egy kis odafigyelés 
azonban, ha a betegséget 
nem is, a hátrányokat orvo
solhatja.

Egyenlőbb
A SZÁSZ NÓRA

A diszkrimináció fogalma egyidős az em
beri társadalommal. Mindig is voltak olyan 
emberek, csoportok, akiket valamely tulaj
donságuk miatt hátrány ért. Később ezek a 
csoportok látszólagos egyenlőséget kaptak 
a liberális államokban, melyek minden állam
polgár jogi egyenlőségét hirdették.

Később, a XX. század 
második felében felis
merték, hogy ez nem 

elegendő, és célzottan is 
segíteni kell a hátrányos 
helyzetűeket. Ez a pozitív 
diszkrimináció, amelynek 
célja az esélyegyenlőség 
előmozdítása.

Ugyanis idejét múlttá vált 
már az a nézet, hogy „az 
életképtelen csecsemőket 
tegyük ki a Taigetoszra”. A 
társadalomnak felelőssé
get kell vállalnia a tagjaiért, 
még, ha valakinek több se
gítségre is van szüksége. Mi 
sem bizonyítja jobban en
nek fontosságát, minthogy 
az Alaptörvény (a korábbi 
Alkotmányból szó szerint 
átvéve) is rögzíti, hogy az 
alapvető jogok bármely 
megkülönböztetés nélkül

mindenkit megilletnek, to
vábbá, hogy a magyar állam 
az esélyegyenlőség megva
lósulását külön intézkedé
sekkel is elősegíti.

Ennek egyik összetevője 
az oktatás, hiszen minden 
embernek egyenlő joga 
van a tanuláshoz, az állami 
oktatási rendszer igénybe
vételéhez, és ezt senki sem 
akadályozhatja. Az oktatás 
teremti meg az alapot min
den ember számára, hogy a 
későbbiekben teljes értékű 
életet tudjon élni, és integrá
lódjon a társadalomba, an
nak hasznos tagjává váljon, 
így ha szükséges, akár extra 
pontokkal is elő kell segíteni 
a nehezebb helyzetben lé
vők bejutását a felsőoktatási 
intézményekbe.

De mit is jelent ebben

az esetben az esélyegyen
lőség? Egy tökéletes világ
ban mindenki ugyanolyan 
esélyekkel indulna. Ez eny
hén szólva is képtelenség, 
mindig is lesznek ember és 
ember közti különbségek. 
Azonban mindenkinek meg 
kell adni az esélyt, hogy szo
ciális vagy egészségügyi 
helyzete ellenére a lehető 
legtöbbet hozza ki képes
ségeiből. A ponttámogatás 
nem azt hivatott szolgálni, 
hogy a „nem támogatottak” 
rosszabb helyzetbe kerülje
nek velük szemben, hanem, 
hogy a két csoport helyzete 
közelítsen egymáshoz.

Voltál már valaha a lát
hatatlan kiállításon? Mentél 
végig teljes sötétségben 
egy szobán? Ültél már ke
rekesszékben? Meddig? Tíz 
percig? Te utána kinyitottad 
a szemed, és felkeltél a toló
székből, de van, akinek ez az 
állapot egy életen át tart. Be
legondoltál már abba, hogy 
egy látássérültnek mennyivel 
több időbe kerül a tanulás, 
a vizsgára való felkészülés 
vagy éppen akár csak le
menni a boltba? Mennyi esé
lye van egy roma fiatalnak 
bekerülni egy jó egyetemre? 
Te is lehetnél a helyükben. 
Ha azonban valaki mindezen 
nehézségek ellenére is si
keres lesz, az másoknak is 
példát mutathat, és erőt ad
hat ahhoz, hogy ne adják fel, 
mert ők is bármit elérhetnek.

Nézzen mindenki mé
lyen magába! Van valaki, aki 
sajnálja a hátrányos helyze- 
tűektől azt a néhány extra 
pontot?

KÖRKÉRDÉS I Szerinted jó-e az,

a  Mészáros Máté
a  Élelmiszertudományi Kar 
a  Biomérnök 
a  első évfolyam

Én helyénvalónak és 
igazságosnak érzem mind
ezt, mivel a hátrányos 
helyzettel élőknek ezek a 
pluszpontok egy nagyon jó 
kompenzációt jelentenek 
a felvételikor. Nagyon jó 
dolognak tartom a többlet
pontok megítélését a szá
mukra.

a  Makai Tamás
a  Kertészettudományi Kar 
a  Kertészmérnök 
a  első évfolyam

hogy a felvételi során
Teljesen helytállónak 

tartom, hogy a hátrányos 
helyzetűeket támogatják, 
de nem gondolnám, hogy 
a maximális pluszpontot 
kellene számukra megítél
ni. Úgy gondolom, hogy az 
eddigi támogatás felével is 
kellő segítséget tudnának 
nekik nyújtani.

a  Gonda Csilla
a  Élelmiszertudományi Kar 
a  Élelmiszermérnök 
a  első évfolyam
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Kinek
A  MOLNÁR GYULA

Néha még vetíti a televízió „Az optikus” című 
jelenetet, amelyben a címszereplőt alakító 
Körmendi János emígy köszönti az üzletébe 
lépő Gálvölgyi Jánost: „Jó reggelt, kisasz- 
szony! Szép időnk van, nemde?”

Látássérültnek lenni 
vagy más fogyatékkal 
élni persze nem szóra

koztató, sőt. Éppen ennek 
kiküszöbölését célozná a 
pozitív diszkrimináció, a 
könnyítések vagy a felvéte
lin adott plusz pont. Azon
ban az már vita tárgyát 
képezheti, mennyire mél
tányos vagy hatékony ez a 
rendszer.

Kegyetlenségnek han
gozhat, de ki kell mondani: 
bizonyos szakmáknál a fo
gyatékosság kizáró ténye
ző, mert veszélyhelyzetet 
teremt. Gyengén látóknak 
jelenleg sem engedélyezik 
gépjármű vezetését, és az 
epilepsziásokat is kizárhat
ják nehézgépek kezelésé
ből. Rossz belegondolni,

hogy mondjuk egy diszlexi
ás vegyészmérnök milyen 
súlyos következmények
kel járó hibákat követhet 
el betegsége folytán. De 
másrészről nem is szabad 
elzárni előttük a lehetősége
ket: ha tudják teljesíteni azt 
a szintet, mint egészséges 
társaik, ők is választhassa
nak olyan hivatást, amilyet 
csak szeretnének. De a dif
ferenciálatlan pozitív diszkri
mináció esetében túl magas 
a hiba lehetősége.

Vannak másik oldalról 
viszont olyan értelmiségi 
pályák, amelyeknél a fogya
tékosság valójában nem is 
jelent problémát. Rosszabb 
történész lesz attól valaki, 
ha tolószékben ül? Kevésbé 
érti meg a parciális derivá

lást, mert nem hall? Ezek
ben az esetekben a hátrá
nyos helyzet nem magából 
a fogyatékosságból fakad, 
hanem abból, hogy a közok
tatási rendszer nem képes 
kezelni és semlegesíteni a 
hátrányokat.

Pedig mi a valódi se
gítség hátrányos helyzetű 
társainknak? Kiemelni a 
felvételinél, a pontszámí
tásnál, hogy hát igen, te fo
gyatékkal élsz? Vagy olyan 
életkörülményeket biztosí
tani, amelyben semmilyen 
befolyással sincs hátrányos 
helyzete szakmai előme
netelére? Utóbbi értelem
szerűen sokkal nehezebb, 
és persze drágább is. De a 
pozitív diszkrimináció csak 
kármentés -  pótcselekvés.

A szociálisan hátrányos 
helyzetűekre ugyanez igaz. 
Ha valaki egy faluvégi, sok
szor etnikailag kirekesztett 
telepről, eljut az érettsé
giig, akkor e teljesítmény 
mögött már olyan erőfeszí
tések rejlenek mind a diák, 
mind a tanár részéről, hogy 
igazán nem a plusz pon
ton fog múlni felsőoktatási 
sikere sem. Megkaphatja 
a könnyítéseket, de attól 
még nem lesz olcsóbb a 
vállgazd könyv, a kollégi
umi díj vagy a sajtos pogi 
ára. A rossz körülmények 
közé születő gyermekek a 
várólistás bölcsődék és fi
zetős óvodák országában 
pedig már hatéves korukra 
annyi hátrányt halmoznak 
föl, hogy az egyetemi felvé
teli jobbára a science fiction 
kategóriájába tartozik a 
számukra.

A  MOLNÁR GYULA

ACorvinus különleges
sége, hogy bármilyen 
érdeklődésű hallgató 

megtalálhatja a neki legjob
ban megfelelő diákszerve
zetet, baráti társaságokot. 
Szinte lehetetlen áttekinteni 
az összes kezdeményezést, 
bár a „nagyok” igyekeznek 
minden fórumon megszólí
tani a diákokat.

Van azonban a Corvinus- 
on egy kis létszámú, de igen 
lelkes közösség, akik 
tudatosan kerülik a  
a nyilvánosságot.
Ez a Gay-Kar, az 
egyetem LM BT 
csoportja. A 
csoport 2003 
óta működik az 
egyetemen, és fő 
feladatának azt te
kinti, hogy tartalmas 
programokat és lel
ki segítséget nyújtson a 
nem heteroszexuális érdek
lődésű hallgatók számára.

A jelenleg 30-40 főből 
álló társaság nem állítja, 
hogy a BCE polgárai ki
rekesztők lennének, de a 
nemi identitás elfogadása a 
fiatalok számára még a leg- 
toleránsabb környezetben 
is megterhelő élmény. Emel
lett pedig a közhiedelemmel 
ellentétben sok meleg fiatal 
küzd gátlásokkal a barátko- 
zás során -  az ismerkedés
ről nem is beszélve.

A Gay-Kar nem felvonu
lásokat és orgiákat szervez. 
Annál inkább kulturális és 
sportprogramokat. Havon
ta rendezik meg Társalgó

Estjüket, ahol mindenki 
előhozakodhat gondjaival, 
félelmeivel, a tapasztaltabb 
tagok pedig segítenek meg
oldani ezeket. Jövő tavaszra 
a csoport pécsi kirándulást 
tervez professzionális ide
genvezető kíséretében, de 
együtt járnak moziba, kor
csolyázni vagy akár kará
csonyi vásárra.

Sajnos a megalakulás 
idején előfordult, hogy rossz
indulatú emberek meg akar
ták akadályozni a csoport 

működését és kelle- 
jflfe metlen helyzetbe 

hozni a tagokat, 
így a Gay-Kar fo
kozott figyelmet 
fordít arra, hogy 
az új belépők

H megbízhatóak 
legyenek, és sem
milyen formában 

gpiyi ne kerüljön nyil
vánosságra azon 

tagok magánügye, akik még 
nem léptek a nyilvánosság 
elé identitásukkal. Új tagok 
jelentkezését csak e-mail- 
ben fogadják, és minden 
jelentkezőt meginvitálnak 
egy kötetlen, körülbelül 40 
perces személyes beszélge
tésre (ún. check-in meeting), 
ahol a csoport vezetősége 
megbizonyosodik arról, nem 
vagy rasszista, kirekesztő, 
agresszív, vagyis hasznos 
tagja tudsz lenni a Gay-Kar 
közösségének.

Erre a helyzetre is igaz, 
hogy az első lépést a legne
hezebb megtenni. De ha túl 
vagy rajta, a többiek már tá
mogatni fognak: gay-kar@ 
hotmail.com

pozitívan diszkriminálják a hátrányos helyzettel élőket?
Kettébontanám ezt az 

összetett kérdést, és két 
részben válaszolnék rá. A 
mozgásukban korlátozotta
kat és a terhes nőket a fel
vételikor nem részesíteném 
pluszpontokban, ugyanak
kor az olyan hátrányos hely
zetűeket, akik viszont men
tálisan vannak nehezebb 
helyzetben, őket segíteném 
pluszpontok megítélésével.

a  Tímár Bálint
a  Társadalomtudományi Kar 
a  Nemzetközi Tanulmányok 
a  első évfolyam

Én ezt előnyösnek és jó
nak tartom, mert rengeteg 
olyan ember van, aki tehet
séges, de a hátrányos hely
zete miatt esetleg motiváci
óját veszti a felvételikor, így, 
a pluszpontokkal egy olyan 
lelki -  és kézzel fogható -  tá
mogatást kap, ami nagyban 
segíti őt a továbbiakban.

a  Csupcsák Attila
a  Gazdálkodástudományi Kar 
a  Gazdaságinformatika 
a  első évfolyam

Támogatom ezt a rend
szert, mert szerintem meg
érdemlik a hátrányos hely
zetűek, hogy megkapják az 
esélyt arra, hogy bekerülje
nek egy felsőoktatási intéz
ménybe, ezzel segítve még 
jobban az integrációjukat a 
társadalomba.

A  FISI MARCELL 
A  FOTÓ: NIKES-SOÓS BÁLINT
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Corvinusosnak lenni
nem akadály...
A  MÁKOS REBEKA

Budafoki Mira idén kezdi meg harmadik tan
évét egyetemünkön, de eddig nem tapasztalt 
hátrányos megkülönböztetést. Mira szüle
tése óta mozgássérült, kerekesszékkel köz
lekedik, így számára elengedhetetlen, hogy 
az intézmény, ahol tanul, megfelelően aka
dálymentesített legyen. A kommunikáció és 
médiatudomány szakos hallgatólánnyal arról 
beszélgettünk, hogy milyen az egyetem és a 
diákok hozzáállása az esélyegyenlőséghez.

FOTÓ: NIKES-SOÓS BÁLINT

Hogyan ítéled meg, a 
Corvinus eleget tesz az 
esélyegyenlőség megva
lósításáért?

Igen, a pesti egyetemek 
között talán a legtöbbet. 
Emlékszem, végzős gimna
zistaként sok nyílt napra el
mentem, de számos iskola 
esetében már a bejutás is 
túl nagy kihívásnak bizo
nyult, nem tudtam bemenni 
az épületbe. Bár elsősorban 
más érvek miatt döntöttem 
a Corvinus mellett, a válasz
tásom ilyen szempontból is 
szerencsés volt.

Előfordul, hogy akadá
lyokba ütközöl, vagy 
valamilyen nehézséged 
adódik?

Nem. Ha egész nap nem 
találkozom ismerőssel, ak
kor is remekül elboldogulok. 
Egyedül is könnyen eljutok 
egyik helyről a másikra, nem 
szokott problémám adódni 
ezzel. Amit az akadálymen
tesítésért tenni lehet, azt itt 
mind megtették.

Milyen a többiek hozzáál
lása, a tanárok és a diák
társaid segítenek neked, 
ha éppen szükség van
rá?

Igen, mindenki nagyon 
kedves. Az a kulcsa a do
lognak, hogy szólni kell, 
mert az emberek maguktól 
nem tudják kitalálni, hogy 
ha valamire szükségem 
van. De később, ha már

tudják, mi hogyan működik, 
akkor már maguktól is oda
jönnek és segítenek. Amíg 
az ember nem nyitja ki a 
száját, addig nem tudnak 
vele mit kezdeni, de ez alap
vetően is így van. Érdekes 
amúgy, hogy egyházi isko
lába jártam, de azt vettem 
észre, hogy itt figyelmeseb
bek az emberek. Egyszer 
például reggel a büfénél ül
tem és vártam, amikor egy 
ismeretlen fiú odajött, meg
kérdezte, hogy melegem 
van-e. Amikor mondtam, 
hogy igen, segített levenni 

^a kabátomat. Összességé
ben tehát a közeg itt sokkal 
jobb, mint amit korábban 
tapasztaltam.

Mennyire tartod befoga
dónak vagy éppen kire
kesztőnek az itteni em
bereket?

Nagyon befogadónak 
tartom őket. De persze ez a 
dolog is kétoldalú. Nemcsak 
azokon az embereken mú
lik, akikkel együtt vagyok, 
hanem rajtam is: nagyon 
fontos, hogy nyitottnak kell 
lenni. Ha valami a megszo
kottól, az átlagtól eltérő vagy 
mások számára különös, 
akkor én megmutatom, ho
gyan lehet lazán kezelni az

adott helyzeteket, hogyan 
lehet esetleg viccként vagy 
kalandként felfogni egyes 
szituációkat, ahelyett, hogy 
bárki is kényelmetlenül érez- 
né magát.

Ezek szerint nem jellem
ző, hogy itt a Corvinuson 
bármilyen atrocitás vagy 
kellemetlenség érne.

Nem, abszolút nem jel
lemző. Szerencsére még 
sosem fordult elő semmi 
probléma. Maximum néha 
kicsit jobban megnéznek 
az emberek, de ezzel nincs 
semmi baj, hiszen ha olyat 
látok, ami a megszokottól 
eltér, vagy számomra külö
nös, akkor annál az én sze
mem is tovább időz.

S h é T

A  PALFI GERGŐ

Ha körbenézünk az egyetemen, tapasztal
hatjuk, hogy a roma hallgatók aránya messze 
alulreprezentált a társadalmi összetételhez 
képest: a felsőoktatási hallgatók kevesebb 
mint 1%-át teszik csak ki. A probléma gyöke
re azonban messze nem az értelmi képessé
gekben keresendő.

A># l n

corvinusos hallga
tók közül legtöbben 

agyvárosokban szü

lettünk, ahol természetes 
számunkra, hogy szüléink 
és mi megválaszthattuk azt,

hogy hova járunk általános 
iskolába illetve gimnázi
umba, milyen különórákat 
látogatunk, és mindez de
terminálta azt, hogy kiváló 
egyetemekre kerülhettünk. 
Egy Budapesttől távoli, 
sokszor hátrányos helyzetű 
faluban élő roma kisgyerek 
sokszor már elsős korától 
kezdve kisegítő osztályba 
kerül, pusztán a származá
sa miatt, és akik mindezt 
elkerülik, azok is gyakran 
olyan általános iskolákba

kerülnek, ahol burjánzik a 
diszkrimináció, és alacsony 
az oktatás színvonala. Ha 
mégis elvégzik a nyolc osz
tályt, akkor jön az igazi kihí
vás: bejutás a gimnáziumba. 
Középiskola természete
sen sok faluban egyáltalán 
nincs, és az észak-magyar
országi tömegközlekedés 
távolról sem kielégítő, így 
hatalmas erőfeszítéseket 
igényel a gyerekek részéről 
a jobb iskolák megközelí
tése. Éppen ezért fontos, 
hogy buddhista szervezetek 
több Borsod megyei tele
pülésen is a szokottól kissé

eltérő struktúrában működő 
gimnáziumokat hoztak létre, 
és ezek az iskolák néhány 
év alatt jelentős sikereket 
értek el.

És hogy ez miért olyan 
fontos? A sok esetben mély
szegénységben élő roma 
gyerekek számára egyetlen 
út kínálkozik a kitörésre: a 
tanulás. Éppen ezért kell 
megbecsülnünk azokat az 
adottságokat, amelyekbe 
mi sokszor beleszülettünk, 
és közösen tennünk kell 
azért, hogy a jó színvonalú 
oktatás mindenkihez eljut
hasson.
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közgazdász

BESZÉLGETÉS GÖRÖG IBOLYÁVAL A PROTOKOLL NAGYASSZONYÁVAL

„A diplomácia nem tűri
az extrémitást”
DICSÜK DÁNIEL

Nem tagadom, mielőtt beléptem az ajtón, 
aggódtam néhány apróság miatt. Hogyan is 
illik ilyen apropónál köszönni? Rendesen áll 
rajtam a zakóm? Ilyen és ehhez hasonló kér
dések tömkelegé járt a fejemben, de nyugta
lanságomnak semmi alapja nem volt. Görög 
Ibolya, a protokoll vitathatatlanul elsőszámú 
magyarországi szakértője ugyanis az illem- 
szabályokat nem megköveteli, hanem mo
solyogva terjeszti. Többek között ennek kö
szönhetően egy kellemes beszélgetés során 
mesélt eddigi életútjáról, korábbi és jelenlegi 
munkájáról, valamint a protokollról magáról is.

Elég triviális kérdés, de 
sok laikus felteszi: mire 
jó a protokoll?

Például egy tárgyalás 
kezdete előtt már az is egy 
fontos kérdés, hogy ki kit 
hogyan üdvözöl. Ha a ven
dég ront be kinyújtott kéz
zel, az letámadóan hathat, 
hisz a szokások szerint 
mindig a fogadó fél kezdi a 
köszönéseket. De ugyanígy 
jelentése van annak is, hogy

milyen jellegű asztal mel
lé, milyen helyre ültetjük a 
tárgyalópartnerünket... Rö
viden tehát a protokoll min
denkinek segítséget nyújt 
abban, hogy adott helyzet
ben mire számíthat.

Mennyire pszichológia, 
és mennyire tradíció a 
protokoll?

A viselkedéskultúra a zsi- 
gereinkben van, hisz a külön

böző élethelyzetekben való 
illendő viselkedésmódot ak
kor is ösztönösen tudjuk, ha 
azt sosem tanultuk. A visel
kedéskultúrát azért érdemes 
betartani, mert akkor köny- 
nyebben fogad be minket 
egy-egy közösség, márpe
dig a beilleszkedés az egyik 
leglényegesebb kulcsa a 
sikernek. Pszichológiának 
azért nem mondanám, mert 
ez nem „tudomány”, hanem 
több száz év alatt a kialakult 
normarendszer, és nagyon 
nehezen változik meg -  elég 
csak arra gondolni, hogy az 
amerikai stílus is nagyon ne
hezen és nyomokban tudja 
csak rányomni bélyegét az 
európai viselkedéskultúrára.

Miért kezdett el protokol
lal foglalkozni?

A protokollt, mint szakmát 
nem lehet tanulni -  bár van
nak különböző tanfolyamok, 
de a gyakorlati tapasztalatot 
nem helyettesíti semmi. Első 
diplomámnak köszönhető
en a Külkereskedelmi Mi
nisztériumban dolgoztam, 
ám nem élveztem az ott 
végzett munkát, így amikor

FOTÓ: NYÉKI JÚLIA
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áthívtak a Minisztertanács 
Titkárságának protokoll osz
tályára, nem haboztam, bol
dogan váltottam. Aztán úgy 
hozta az élet, hogy nagyon 
rövid idő alatt bele kellett rá- 
zódni a feladatkörömbe. Bár 
a protokollszabályok jelen
tős része le is van írva, ezek 
ismerete nem elég -  az em
berekkel is tudni kell bánni 
ahhoz, hogy valaki ilyen te
rületen érvényesülni tudjon.

Elég sok időt töltött el 
különböző kormányok 
mellett. Protokoll-érte- 
lemben tud különbséget 
tenni köztük?

A protokollszabályokban 
az a jó, hogy nem változ
nak a kormányokkal. Sötét 
öltöny, fehér ing -  ez min
dig ugyanaz. Ezeket a sza
bályokat a Kádár-korszak 
vezetői tudták, hisz míg ki
járták a szamárlétrát, bele
tanultak. 1990-ben azonban 
számos, a politikával koráb
ban nem foglalkozó személy 
került hatalomra, akik mind
ezekhez semmit sem konyí- 
tottak, sőt sokszor tanácsot 
sem fogadtak el. 1993 kör
nyékére azért normalizáló
dott a helyzet, mert rájöttek, 
hogy a diplomácia nem tűri 
az extrémitást.

És amikor ez a protokol
losként élt időszak véget 
ért...

... eleinte megpróbál
koztam álláskereséssel kü
lönböző területeken, de be
láttam, hogy azokhoz nem 
értek. Elkezdtek azonban 
előadásokra hívni, és rájöt
tem, hogy a protokoll téma
körében engem nem nagyon 
lehet megfogni, így azóta is 
boldogan teszek eleget ilyen 
jellegű meghívásokat. Több 
könyvem is megjelent ezen 
időszak alatt, és aztán, ami
kor a külügyesek jelezték, 
hogy nem tudják tovább el
látni a feladatot, a Corvinus 
egyetem is megkeresett,

hogy nem vállalnám-e el a 
diplomáciai protokoll okta
tását. Ez utóbbit rendkívüli 
módon élvezem, hisz a hall
gatóimon látszik, hogy rend
kívül érdeklődőek.

Hogy telt 1999 előtt, és 
hogy telik mostanában 
egy munkanapja?

Imádtam a korábbi mun
kámat is, ezt le kell előre 
szögeznem. Háromnegyed 
nyolcra már a parlament
ben voltam, és ha nem jött 
például külföldi delegáció, 
fél kilencre akkor is betelt a 
naptáram. Egy nagykövet, 
egy díszvacsora -  mindig 
volt valami. Ez nem ritkán 
este nyolcig is tartott. Ál
landó nyüzsgés vett körül, 
körbevezetősek, konferenci
ák, tanácsadások -  percnyi 
pihenő nélkül... S amikor ez 
’99-ben végez ért, kissé pá
nikba is estem, hogy mi lesz, 
ám most már rendkívül sze
rencsésnek érzem magam. 
Azt csinálom, amit elválla
lok. Sem beosztottam, sem 
főnököm. Ha nincs egész 
napos előadásom -  ritka az 
ilyen -, akkor is reggeltől dé
lig általában az alkotói mun
kának élek, délután pedig 
jöhet a nyugdíjas lazulás...

Amióta csak külsősként 
szemléli a kormányzat te
vékenységét, gondolom, 
máshogy nézi a munkáju
kat. Szokott protokolljel- 
legű hibákat találni?

Rengeteget... Kezdve az
zal, hogy egy politikus miért 
kiabál, amikor ott van előtte 
a mikrofon, mely pontosan 
azt a célt szolgálja, hogy az 
emberi hangerőn szóló be
szédet is mindenki számára 
érthetővé-hallhatóvá teszi. 
De például az EU-elnökség 
ideje alatt is nagyon sokszor 
láttam rossz sorrendben a 
zászlókat, melyek így telje
sen más jelentéstartalom
mal bírtak, mint ahogyan azt 
gondolták.

Lili. ÉVFOLYAM 8. SZÁM I 2012. SZEPTEMBER 17.



közgazdászKARRIER

Közgáztól az égig
A NAGY BOTON D

Váradi József, Wizz Air vezérigazgatóval be
szélgettünk karrierrjéről.

Visszatekintve, mit adott 
Önnek a Közgáz?

Amikor azt mondjuk, 
hogy egyetem, bennem 
két dolog asszociálódik, az 
egyik, hogy szerintem az 
egyetem egy gondolkodás- 
módot, egy perspektivikus

FOTÓ: DICSÜK DÁNIEL

látásmódot ad. Megszer- 
zed azt a képességet, hogy 
hogyan kell egy dologra 
ránézni. A másik pedig az, 
hogy milyen tudástőkét 
tudsz felhalmozni, ami ké
sőbb hasznosíthatóvá válik. 
Az egyetem elvégzése után 
a Procter and Gamble-nél 
kezdtem el dolgozni, ami 
valójában egy business coll- 
ege-ként funkcionált. Ezt 
az időszakot tartom életem 
maghatározó szakaszának, 
ami az üzleti tudást illeti.

Hogyan került kapcsolat-^ 
ba a légiközlekedéssel?

Teljes mértékben vélet
lenszerűen. Éppen akkor 
keresett meg egy fejvadász 
cég, amikor a P&G-nél már 
10 évet eltöltöttem. Ez egy 
MALÉV állás volt, amitől

eleinte ódzkodtam, aztán 
mégis úgy döntöttem, hogy 
elfogadom. Egyébként azért 
döntöttem így, mert egy ak
kora multinál, mint a P&G ne
héz elkülöníteni, hogy mi az 
egyén és mi a vállalat sikere.

Mi volt a következő mér
földkő, ami végül a Wizz 
Air megalapítását ered
ményezte?

A többi állami vállalat
hoz hasonlóan, a MALÉV 
sem volt teljes mértékben 
politikailag független. A 
kormányváltást követően a 
politika szerepe felerősö
dött, én ezekkel nem tud
tam azonosulni, mert én a 
MALÉV-et mindig szakmai 
ügynek tekintettem. Aztán 
eljutottunk arra a pontra, 
amikor már nem működött 
tovább. Ekkor felmerült az, 
hogy elmenjek egy válla
lathoz valamilyen vezető 
beosztásba, vagy pedig, 
inkább a vállalkozói véná
ját hozza elő az ember, és

felvállalja azt a rizikót, hogy 
itt akár arcra is lehet esni. 
2003-ban azt gondoltam, 
hogy ez a jó időben, jó he
lyen lenni történet és ezt a 
rizikót fel kell vállalni. Ekkor 
egy csapattal nekiálltunk 
összerakni a Wizz Airt.

Mit tanácsol a diákoknak, 
mit tegyenek, hogy ha
sonló sikereket tudjanak 
elérni?

Elsőként tanuljanak. Ez 
nyilván attól is függ, hogy 
az ember mennyire önfenn
tartó, de az idő nagy részét 
még így is arra lehet fordí
tani, hogy az ember okítsa 
magát. Nem hiszem, hogy 
célszerű az a hozzáállás, 
hogy az ember átbukdá
csoljon a vizsgákon. A 
másik az, hogy érdemes 
az életszerűséggel megis
merkedni, amennyire csak 
lehet. Erre szerintem a 
szakkollégiumi rendszerek, 
egyéb alternatív szervező
dések, amik megjelennek

„A sör sok embernek

A FEKETE ADRIENN

Sokan nem is sejtjük egy-egy üveg „folyé
kony kenyér” kortyolása közben, hogy a 
megszokott kellemes ízt talán épp egy volt 
corvinusosnak is köszönhetjük. Németh And
rás, a Dreher Zrt. termelési főmérnöke éppen 
arról gondoskodik, hogy kedvenc sörünket a 
legjobb minőségben élvezhessük.

mikrobiológia laborvezetőt 
a Sörgyárba.

Mennyiben segítették a 
boldogulását corvinusos 
tanulmányai?

Gyakorlatilag minden
ben. A pozícióm elnyeré
séhez Londonban kellett 
vizsgáznom, s mindazt, ami 
ehhez kellett, tanultam az 
egyetemen.

Az élelmiszertudomá
nyon belül miért válasz
totta a sörgyártást?

Nem készültem tudato
san a pályára. A Kertészeti 
és Élelmiszeripari Egyete
men, tehát a mai Corvinus 
Élelmiszertudományi Ka
rán élelmiszeripari mikro
biológiára szakosodtam. A 
Húsipari Kutatóintézetben 
kezdtem dolgozni, és a vál
lalat privatizálásakor váltot
tam: éppen akkor kerestek

Mivel foglalkozik a cég
nél?

A SABMiller brewing 
adjuncts consultantjaként 

ami tulajdonképpen 
pótanyagszakértőt jelent 
-  olyan nyersanyagokat 
kutatok, melyek a malátán 
kívül alkalmasak a sörfő
zésre. Ide tartozik a kuko
rica és a köles is. A Dre
her afrikai és ázsiai gyárai 
régóta használják ezeket a 
növényeket, mert az ottani

éghajlat nem megfelelő ár
patermesztésre. A száraz
ság a jövőben Európában 
is probléma lesz, ezért is 
keressük az új lehetősége
ket.

Mit szeret a leginkább a 
munkájában?

Azt, hogy mindig van va
lami új. Új márkákat fejlesz
tünk, fogyasztói teszteket 
csinálunk, sört kóstolunk. 
Folyamatosan új helyeket 
és technológiákat ismerhe
tek meg. Legfrissebb élmé
nyem Dél-Afrika. A fekete 
kontinens különösen érde
kes számomra, hiszen ott 
a sörgyártás fő alapanyaga 
nem a maláta, hanem más 
gabonafélék. A növényi 
nyersanyagok, mint a malá
ta vagy az árpa minősége 
évről évre vagy akár tételről 
tételre is változhat, nekünk 
viszont biztosítanunk kell a 
sör minőségének egyenle
tességét.

Milyen tulajdonságokkal 
kell rendelkeznie a Dre-

Lill. ÉVFOLYAM 8. SZÁM | 2012. SZEPTEMBER 17.

a hivatalos oktatási kurzus 
mellett, jó lehetőséget biz
tosítanak. Ezekbe érdemes 
bekapcsolódni, mert min
den oktatásnak az egyik 
problematikája, hogy meny
nyire tud életszerű lenni. 
Én elmentem olyan előadá
sokra, amit olyan emberek 
tartottak, akikről azt gon
doltam, hogy tényleg élet- 
szerűek és kompetensek az 
adott területen.

Mint munkáltató, hogyan 
viszonyul az egyetemek
hez? Van olyan egyetem, 
amit jobban preferál?

Én kicsit régi vágású va
gyok ilyen szempontból. 
Még emlékszem, hogy az 
én időmben ez úgy műkö
dött, hogy mindenki jelent
kezett a Közgázra. A jókat 
felvették, a többiek meg Is
ten tudja, hova mentek. Én 
azt szoktam mondani, hogy 
„az a jó egyetem, aminek, 
ha kinézel az ablakán, látod 
a Dunát”.

herhez pályázóknak?
A biokémiai folyamatok 

ismeretén túl fontos a jó 
problémamegoldó készség, 
ugyanis sokszor kell hirtelen 
döntést hozni. Jelentős az 
angol nyelvtudás szerepe 
is, hiszen multinacionális 
cég vagyunk, szinte mind
egyik kollégámmal angolul 
beszélek, s a legfrissebb is
mereteket is ezen a nyelven 
sajátíthatom el.

Mit tanácsol a söriparba 
vágyó pályakezdőknek?

Legyenek aktívak, maga
biztosak, türelmesek. Van 
nálunk olyan is, aki a diplo
ma után a főzőházban kez
dett dolgozni mint sörfőző. 
Ez nem az életcélja annak, 
aki kijön az egyetemről, de 
itt meg tudta magát mutatni, 
és most már komolyabb po
zícióban van. Nem szabad 
várni, hogy megkeresnek, 
és felajánlják a vágyott ál
lást. Az éppen elérhető le
hetőséget kell megragadni 
és közben figyelni, hogyan 
lehet továbblépni.
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Budapesti Corvinus Egyetem Vállalati Kapcsolatok és Karrier Iroda

Aktuális állásajánlatok
Cég neve Pozíció Referencia

szám
Jelentkezési
határidő

Sara Lee Hungary Zrt. Értékesítési és marketing elemző-tervező 2012/0206/Á azonnal

OTP Hungaro-Projekt Kft. Junior tanácsadó 2012/0208/Á 2012.09.15

OTP Hungaro-Projekt Kft. Projektmenedzser asszisztens 2012/0210/Á 2012.09.15

OTP Hungaro-Projekt Kft. Senior pályázati projektmenedzser 2012/0209/Á 2012.09.15

PwC Könyvvizsgáló gyakornok 2012/0215/Á 2012.09.30

eGov Tanácsadó Kft. Junior elemző 2012/0217/Á 2012.10.04

eGov Tanácsadó Kft. Tanácsadó 2012/0218/Á 2012.10.04

Budapesti Corvinus Egyetem Vállalati Kapcsolatok és Karrier Iroda

Aktuális szakmai gyakorlatok
Cég neve Pozíció Referencia

szám
Jelentkezési
határidő

Procter & Gamble Customer Business Development (Sales) Interns 2012/0196/Szgy azonnal

Procter & Gamble P&G Ambassador Program 2012/0193/Szgy 2012.09.10

OTP Hungaro-Projekt Kft. Junior tanácsadó 2012/0211/Szgy 2012.09.15

OTP Hungaro-Projekt Kft. Projektmenedzser asszisztens 2012/0213/Szgy 2012.09.15

OTP Hungaro-Projekt Kft. Senior pályázati projektmenedzser 2012/0212/Szgy 2012.09.15

Országgyűlés Hivatala Parlamenti Gyakorlat az Országgyűlés 
Hivatalában 2012/2013

2012/0200/Szgy 2012.09.19

PwC Könyvvizsgáló gyakornok 2012/0216/Szgy 2012.09.30

Antall József Tudásközpont Szakmai gyakorlat 2011/0138/Szgy folyamatos

Budapesti Corvinus Egyetem Vállalati Kapcsolatok és Karrier Iroda

Aktuális külföldi szakmai gyakorlatok
Cég neve Pozíció Referencia szám Jelentkezési

határidő

Continental AG Intern on the field of Purchasing 2011/0017/Nszgy azonnal

Google SMB Services Associate Hungarian -  Dublin 2012/0018/Nszgy azonnal

Agfa Gevaert nv International Internships at Agfa Graphics 2011/0056/Nszgy 2012.10.01

Accor Hoteles Espana S. A. Receptionist 2011/0051/Nszgy 2012.12.31

Accor Hoteles Espana S. A. Waiter/Waitress 2011/0052/Nszgy 2012.12.31

Aba Art Contemporani Assistant /  Graphic Designer 2012/0008/Nszgy folyamatos

APPINA TRAVEL GmbH Praktikant 2011/0002/Nszgy folyamatos

CATT Innovation 
Management GmbH

Placement opportunities 2011/0010/Nszgy folyamatos

Henkel Central Eastern 
Europe GmbH

Internship Brand Management Laundry & Home 
Care CEE (m/f) -  starting December 2011

2011/0033/Nszgy folyamatos

Henkel Central Eastern 
Europe GmbH

Internship Brand Management Laundry & Home 
Care CEE (m/f) -  starting January 2012

2011/0034/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m/f) in Technical Marketing 2011/0036/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m/f) Marketing in Business Unit Chemicals 2011/0037/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m/f) Project Management in Business 
Excellence

2011/0038/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m/f) Project Management in Roll-out 
Projects

2011/0039/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m/f) Sourcing Controlling 2011/0040/Nszgy folyamatos

Hilti AG Intern (m/f) Supporting the Spare Parts Project 
Management

2011/0041/Nszgy folyamatos

Hilti AG Internship Market Research (m/f) 2011/0042/Nszgy folyamatos

Hilti AG Internship Product Management (m/f) 2011/0043/Nszgy folyamatos

InterNations Intern 2011/0035/Nszgy folyamatos

Kefren Sári Chief Executive Assistant 2012/0002/Nszgy folyamatos

Spanish Work Exchange 
Programme

Hotel placements 2011/0018/Nszgy folyamatos

Support Services Group Ltd Business Administration Support 2012/0011/Nszgy folyamatos

Videoplugger Ltd Sales and Marketing assistant 2012/0001/Nszgy folyamatos

Volkswagen Procurement 
Services GmbH

Praktikantin in der Volkswagen Konzern IT 
Beschaffung

2012/0007/Nszgy folyamatos

Volkswagen AG Praktikant/in im Bereich Projektmanagement 2012/0006/Nszgy folyamatos

wordinc GmbH Trainee (Translation/Project Management) 2011/0050/Nszgy folyamatos

Budapesti Corvinus Egyetem 
Vállalati Kapcsolatok és Karrier Iroda

Aktuális programok

Cég neve Pozíció Referencia
szám

Jelentkezési
határidő

Procter & Gamble P&G Ambassador 
Program

2012/0194/P 2012.09.10

BCE Karrier Iroda Kompetenciavizsgálat 
kötelező szakmai 
gyakorlatos 
hallgatóknak -  
Munkahelyi viselkedés 
teszt

2012/0141/P 2012.09.27

Career
Development Office 
Corvinus University 
of Budapest

Work Competencies 
Questionnaire

2012/0140/P 2012.09.27

BCE Karrier Iroda Karriertanácsadás 2008/0112/P folyamatos

BCE Karrier Iroda Pályázati felhívás a 
BCE külföldi szakmai 
gyakorlaton résztvevő 
hallgatóinak

2012/0176/P folyamatos

r  t
corvínus 

L "  j
A Te ambíciód a mi hivatásunk!

Állásajánlatok tanulmányaid alatt és után 
Karriertanácsadás és pályaorientácó 
Karriertervező és készségfejlesztő tréningek 
Networking
Szakmai gyakorlatok itthon és külföldön

személyesen: Fővám tér 8. fezt. 3t. 
e-mailen: karrier@uni-corvinus.hu

1996 óta a munkáltatók diplomás toborzó 
és kiválasztási partnere 
a Budapesti Corvinus Egyetem Karrier Iroda 
Több mint 1000 élő munkaadói kapcsolat 
Évente több száz állás, szakmai gyakorlat 
és munkáltatói rendezvény 
Országos és nemzetközi integrált állásbörzék 
Oiplomás karrierkövetés és Alumni networking

.karrierexpo.hu 
karrier@uni-corvinus.hu 
1093 Budapest Fővám tér 8. 
Tel: 061215 5538 
TeL/fax: 06 1 482 5080
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Közgazdász

New conditions -
quality remains

FOTÓ: NIKES-SOÓS BÁLINT

A SZILÁRD BURJÁN

After a tough period of 
struggles and con
cern, the Corvinus 

University of Budapest was 
able to open its gates for the 
freshmen, older students 
and of course, students 
from many other parts of 
the world. Behind the scene

preparations were followed 
by the university directo
rate’s official opening of the 
new academic year and the 
ceremonial senate session 
in the Palace of Arts. Any
one could feel here himself 
or herself highly esteemed 
owing to the ceremony’s 
quality accompanied by 
the diversity of high-ranking

and respected invitees and 
guests.

The audience got as
tonished by the university 
choir’s magnificent perfor
mance. Afterwards Zsolt 
Rostoványi, the rector, wel
comed the freshmen and 
highlighted that we are on 
the right track and must 
keep going forward. Fur
thermore, the university stu
dents should not miss any 
future chances to improve 
the university. Minister Mihá
ly Varga assured everybody: 
there is no need to close 
down the Corvinus Univer
sity of Budapest.

The ceremony was di
vided into two parts by a 
press conference where the 
directorate made it clear: we 
have been working on build
ing up our international rela
tions, despite of the fact that 
we have already acquired a 
good position in this field. 
The university is also going 
to establish a prosperous 
collaboration with a Brasi
lian higher education insti
tute.

To put it in a nutshell, 
Corvinus is a very popular 
destination among foreign 
students -  in case they are 
willing to travel abroad.

Apart from improving the 
university’s international 
judgement so that it can at
tract an increasing number 
of foreign pupils, there is an
other case at issue: obtain
ing the so called “research 
university” title.

The second half of the 
ceremony ended with 
Dávid Kiss’s speech, who 
expressed his welcome 
towards the freshmen as 
well, gave them motiva
tion and some wise advice 
-  for instance, the impor
tance of letting themselves 
led by their instincts and 
values.

A  KRISZTINA DEMETER

After the previous suc
cessful event in Bu
dapest, the 4th Eu- 

rOMA Summer School in 
Operations Management 
was held in Budapest, Hun
gary again. It was jointly 
organized by the Corvinus 
University of Budapest 
(CUB) and the Hungarian 
Association of Logistics, 
Purchasing and Inventory

(HALPIM). This year the 
summer school was tar
geted at PhD students and 
young researchers who are 
interested in Global Opera
tions Management (GOM). 
Similarly to previous edi
tions, a real international 
team attended the school: 
more than 20 students from 
16 countries. Each of the 
five days, from Monday to 
Friday, was devoted to a 
specific topic and had a

healthy balance of lectures, 
discussions and group 
works.

On the first day Prof. 
Kasra Ferdows (McDon
ough School of Business, 
Georgetown University, 
Washington, USA) intro
duced the basic drivers and 
some typical examples of 
global production networks. 
On Tuesday, Prof. Chris Voss 
(London Business School, 
UK) discussed the impact

of globalisation on services. 
The lecture on the third day 
was held by Prof. Jagjit Srai 
(University of Cambridge, 
UK). He focused on opera
tions strategy and supply 
chain management in a 
global world relying on the 
extended work taking part 
in IfM’s Centre for Interna
tional Manufacturing. The 
participants were inspired 
to think about some theoret
ical issues of global supply 
chains and played an inter
esting simulation game on 
Thursday. This day was fa
cilitated by Prof. Steve New 
(Said Business School, Uni

versity of Oxford, UK). Prof. 
Krisztina Demeter (Corvi
nus University of Budapest, 
Hungary) closed the event 
by introducing survey re
search initiatives, challeng
es and results in the field of 
global operations.

After the formal part of 
the summer school the 
beautiful capital of Hungary 
situated on both banks of 
the Danube offered great 
cultural programs and also 
leisure time opportunities. 
Not only the participants, 
but also the lecturers gave 
very positive feedback on 
the event.

Corvinus:

A ÁDÁM TAKÁCS

After 2011, the Expert 
Committee of the Su
perbrands Hungary 

has awarded the Corvi
nus University for its lead
ing role in the Hungarian 
education system for the 
second time. The interna
tional Superbrands Pro
gramme started off in 1995 
in the United Kingdom. In

Hungary, the possibility of 
receiving this title has be
come open to the most sig
nificant domestic brands 
since 2004.

The Corvinus’s name as 
a brand may seem unfa
miliar at first, since the uni
versity itself is clearly more 
than just a name. As fresh
men, we all pass through 
the gate with mixed feelings 
of excitement and fear, but

only after we have got the 
degrees in our hands do 
we remember for the time 
spent smiling at the uni
versity. For many of us the 
Corvinus became a second 
home not owing to its nu
merous international titles -  
the institution’s awards are 
just consequences -  but 
the enthusiasm, passion 
and hard work of its teach
ers and students as well.

The Superbrands Award 
is about satisfied consum
ers and successful mar
keting, therefore maybe 
we should not be proud of 
the university for passing 
these „exams” in brand
ing. Rather we should take 
pride in the performance 
that gives the basis of this 
title. And instead of be
ing pessimistic about the 
award, when thinking of 
the fact that in Europe or 
all over the world it seems 
to be hard for us to com
pete with foreign universi
ties which own unlimited

resources, we had better 
take action, to make this 
situation change.

We should not con
sider the university as a 
machine, which gives us 
degrees after two, three 
or five years, but a place 
where we will gain such 
experience that can make 
our and others’ lives bet
ter. All in all, I recommend 
you to make the best of 
your time spent at the 
university so that we can 
indulge in its awards and 
prizes -  this way which are 
ours as well.
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www.vodafone.hu/percdijnullazo

26 ev alatt hívjatok 
egymást 0 Ft-ért
Percdíj Nullázó Opcióval SÍM kártyánként 
havi 500 Ft-ért

A Percdíj Nullázó Opció 2012. április 19-től érhető el visszavonásig, Vodafone Kredit és Vodafone Matrix tarifákkal, 500 Ft-os havidíjért 26 év alattiak számára. 18 év alatt az opció 
szülői hozzájárulással vehető igénybe. A Vodafone Matrix tarifához a Percdíj Nullázó Opció a 26 éven aluliaknak járó dupla bonusz egyike helyett választható 500 Ft-os havidíjért. A 
Vodafone Kredit és Vodafone Matrix tarifás előfizetők, akik igénybe veszik a Percdíj Nullázó opciót, valamint az összes Vodafone Évfolyam tarifa között SÍM kártyánként havi bruttó 
500 Ft-os havidíj ellenében, a belföldi normál díjas hanghívásokból eredő forgalom 0 Ft-os perc-díjon kerül elszámolásra. Egy előfizető egy Vodafone Kredit vagy Vodafone Matrix 
fiataloknak tarifát köthet és előfizetéséhez egy Perc-díj Nullázó Opciót vehet igénybe. Az opció a betöltött 26. életév után még két évig megtartható, de a betöltött 28. életév után 
elvész. További információ a Vodafone üzletekben, a www.vodafone.hu/percdijnullazo oldalon, a Lakossági ÁSZF-ben és a belföldi hálózatból díjmentesen hívható 1270-es számon.

http://www.vodafone.hu/percdijnullazo
http://www.vodafone.hu/percdijnullazo
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BESZÉLGETÉS OROSZLÁN SZONJÁVAL

közgazdász

„Tanulságos mese
felnőtteknek és gyerekeknek”
A  BÁRTFAI ESZTER

Szeptember végén Magyarországra érkezik 
az utóbbi évek egyik legnagyobb nemzetközi 
musicalsikere, a Mary Poppins. A vélhetően 
hazánkban is „vastapsra ítélt” darab egyik 
próbája után a címszerepet alakító Oroszlán 
Szonjával beszélgettünk a Madách Színház
ban hamarosan debütáló darabról.

Felteszem, eléggé sűrű 
az életed a próbák mi
att. Jelenleg milyen 

szerepekre készülsz még 
Mary Poppins mellett?

Ez a darab összetettsége 
miatt akkora falatnak számít, 
hogy tudatosan nem vállal
tam el más szerepet, nehogy 
szétszakadjak -  nem is tud
nék, hiszen reggel tíztől este 
hatig-nyolcig folynak a pró
bák. Ezen kívül a Keszthelyi 
Nyári Játékokon volt még 
három előadásom a nyáron.

Hogyan viszonyulsz a ze
nés műfajhoz?

Szirtes Tamás tanár úr 
musical osztályának egykori 
diákjaként abszolút maga
ménak érzem ezt a műfajt. 
A musical egyszerre ötvöz 
zenés, táncos és színészi 
elemeket, így Mary Poppins 
alakítása megkívánja ezt 
a fajta „háromlábonállás” 
képességét. Mary Poppins 
szerepe olyan, amit csak 
kívánni lehet -  számomra 
álomszerep.

Mennyire érzed közel ma
gadhoz Mary Poppinst?

Eleinte merőben mást fel
tételeztem róla. Azt gondol
tam, hogy ő csupán egy egy
szerű, aranyos karakter. Ám 
valójában több annál -  egy
szerre kedves és tartózkodó, 
szigorú, de ennek ellenére 
szerethető és rendkívül erős 
a tartás benne. Emellett Mary 
Poppins kész „boszorkány”, 
aki a magasból alászállva 
rendbe hozza a dolgokat 
maga körül, de nem mindig 
éppen a legkedvesebb mó
don. Különféle pedagógiai 
módszereket, játékokat al
kalmazva kvázi móresre ta
nítja a gyerekeket. Nem adja 
készen a megoldást, hanem 
a gyerekeknek saját maguk
nak kell felismerniük azt, és 
egyedül kell odáig eljutniuk.

Mi az, amiért ajánlanád 
a nézőknek, hogy feltét-

A HAJAS ÁDÁM

Jövőre lesz a közép-európai év, amely a Kö
zép-európai Kezdeményezés magyar elnök
ségét jelenti.

A  kezdeményezés egyik 
£jk legjelentősebb, alapí- 
I  \tó  tagja Olaszország. 
Északi régiói révén Olaszor
szág erős közép-európai kö
tődésekkel rendelkezik, rá
adásul a Nyugat-Balkánon 
is jelentős szerepet tölt be, 
ezért a Külügyminisztérium 
úgy gondolta, hogy a kö
zép-európai évet érdemes 
kiegészíteni egy magyar
olasz kulturális évaddal. Az 
évad nemcsak a szorosan 
vett művészetről szól majd, 
hanem arról a sok évszáza
dos kapcsolatrendszerről is,

amely a két nemzet között 
kialakult.

A kulturális évad ötlete 
Martonyi János magyar és 
Franco Frattini akkori olasz 
külügyminiszter 2011 őszi 
találkozóján született meg. 
A két országban az egész
2013-as évben egymást kö
vetik majd a kulturális ren
dezvények: koncertek, kiál
lítások, színházi előadások 
és szabadtéri események. 
A tervek közöttt szerepel, 
hogy a 2013-as Budapesti 
Tavaszi Fesztiválon előtér
be kerülnek Verdi operái, a

Szépművészeti Múzeum
ban megtekinthető lesz a 
Caravaggiótól Canalettóig 
című tárlat, a Budapesti Tör
téneti Múzeum pedig Hunya
di Mátyás firenzei kapcsola
tainak bemutatására készül. 
A két ország külügyminisz
terei kiemelkedőre értékel
ték az egyetemközi kapcso
latokat is. Ennek jegyében a 
Budapesti Corvinus Egye
tem is a stratégiai partnerek 
közt szerepel az évad meg
szervezésében, kommuni
kációjában.

Az évad mottója a 
Találkozások-lncontri, illetve 
a Kreativitás-Creativitá. En
nek jegyében a legkiválóbb 
intézmények, együttesek 
részvételére számítanak 
az évad során. Ízelítőként 
európai színvonalú klasz-

FOTÓ: DICSÜK DÁNIEL

lenül nézzék meg a Mary 
Poppinst?

A Mary Poppins egy 
olyan mese, amely bármely 
korosztály számára tanul
sággal szolgál. A gyerekek 
mellett ugyanúgy szól a fel
nőtteknek is -  olyan fontos 
témákat ölel fel, mint a csa

lád, az összetartozás, a gye
reknevelés, illetve a velük 
való bánásmód. Mindemel
lett nagyon látványos és 
szórakoztató is: tánc, zene, 
fények, repülés -  egyszóval 
a kisgyerekektől kezdve az 
idősekig mindenki talál ked
vére valót a darabban.

szikus/avantgárd/kortárs 
kiállítások, komoly- és köny- 
nyűzenei koncertek, filmhe
tek, borbemutatók, kulináris 
estek révén művészeink 
kölcsönös bemutatkozása
ira lehet majd számítani a 
magyar, illetve olasz feszti
válokon.

Elsőként a 20. Sziget 
Fesztiválon mutatkozott be 
saját sátorral a 2013. január 
1-jén kezdődő magyar-olasz 
kulturális évad. A Külügymi
nisztérium megbízásából a 
Közigazgatási és Igazság
ügyi Minisztérium, valamint 
a Moholy-Nagy Művészeti 
Egyetem által működtetett 
magyar-olasz sátor interaktív 
játékkal és blackbox tech
nikával felszerelt stúdióval, 
videoklip-forgatással várta 
a látogatókat. A sátor lehe
tőséget adott arra, hogy a 
magyar és olasz fiatalok egy
mással találkozzanak, meg
ismerjék egymás kultúráját, 
és ízelítőt kapjanak a jövőre

induló évadból. A Szigeten 
felállított sátorban folyama
tosan a magyar-olasz kap
csolatokat valamilyen kötő
dés miatt szimbolizálni tudó 
hírességekkel találkozhattak 
a fesztiválozók, hisz például 
Osvárt Andrea is itt fogad
ta el azt a felkérést, hogy ő 
legyen az olaszországi ma
gyar kulturális év arca.

A magyar-olasz évad 
programját várhatóan ősz
szel teszik közzé egy kü
lön honlapon, a rendez
vénysorozat magyar és 
olasz nyelvű Facebook 
oldalai pedig már elérhe
tők a www.facebook.com/ 
Magyar Olasz Évad 2013 
és a www.facebook.com/ 
Stagioneltalollngherese2013 
címeken.
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Addsza-nesze
A MOLNÁR GYULA

ROVATVEZETŐ

Könyvek. Neuralgikus
pontjai az egyetemi 
tanulásnak. Megvenni 

drága, egy félévnyi tárgyért 
pedig akár felesleges is. 
Ugyan a könyvtáraink első 
osztályú szolgáltatást nyúj
tanak, de van olyan mű, 
ami krónikus hiánycikk vizs
gaidőszakban. És persze 
szakdolgozatírásnál jönnek 
a beszerezhetetlen, méreg
drága címek.

Erre a problémára nyújt
hat részleges megoldást 
három könyvrajongó ötlete.

Alig két hónapja hozták lét
re a www.rukkola.hu címen 
az első hazai közös
ségi könyvcse
rélő portált.
A könyvek 
cseréjének 
az eddigi 
platformo
kon az volt 
a legna
gyobb aka
dálya, hogy 
ritka szeren
cse megtalálni 
azt az illetőt, aki 
pont a mi könyvünkre 
vágyik, míg nekünk pedig

pont az ő könyve kellene. 
A rukkola kiküszöböli ezt a 
nehézséget egy pofonegy
szerű pontrendszer segítsé

gével. Minden elérhetővé 
tett könyv (rukko- 

lás) 1 pontot 
ér, és ha va

laki elviszi 
azt tőlünk 
( h a p - 
polás), 
további 
4 pontot 
kapunk. 

Cserébe 
mi is hap- 

polhatunk 
bármilyen el

érhető könyvet, ami 
nekünk 5 pontunkba kerül.

Minden rukkolásra három 
happolást enged a rend
szer, de ha sokkal többet 
happolunk, mint rukkolunk, 
értelemszerűen hamar el
fogynak a pontjaink.

Az oldal felülete logikus, 
minden lehetőségről humo
ros, de érthető leírást ka
punk, és tevékenységünkkel 
plecsniket szerezhetünk. Ha 
egy könyvből éppen nincs 
elérhető példány, megjelöl
hetjük, hogy happolnánk, 
és amint érkezik példány, 
értesítést kapunk róla. Az 
átadást már a könyv tulajdo
nosa és a happoló beszélik 
meg maguk közt -  ebben a 
rendszerben az esetleges 
postaköltséget a rukkoló

állja, de cserébe az ő által 
kért könyveket is bérmentve 
postázzák számára.

S mi lehet a trükk? Az ol
dal bizony függővé tesz. Rö
vid idő alatt a felhasználók 
száma több ezerre nőtt, 17 
ezer csere jött létre két hó
nap alatt, és jelenleg 47 ezer 
mű elérhető a honlapon, de 
a ritka és keresett címek
re percek alatt lecsapnak, 
így aztán az Arckönyv és a 
postafiókom mellett már a 
rukkolát is percenként fris
sítgetem, hogy ne maradjak 
le valami jóról. De ha a pol
comon sorakozó negyven 
happolt könyvre tekintek, 
akkor már nem is bánom ezt 
olyan nagyon.

A  SZÁSZ NÓRA

Kína az ellentétek orszá
ga minden értelemben. 
A keleti bölcsesség ta

lálkozik a nyugati technikák
kal: a hatalmas, fejlett met
ropoliszokon túl az ország 
belsejében úgy érezhetjük, 
sok évszázadot repültünk 
vissza az időben, és a dikta
túra jobban elzárja az orszá
got a külvilágtól, mint hajdan 
a Nagy Fal.

Épp ezért volt érdekes, 
hogy az új keletű magyar
kínai barátság (gazdasági 
kapcsolat) jegyében, a Kí
nában tartott magyar kiállí
tás után, szeptember 9-éig 
látható a Szépművészeti 
Múzeumban a Hagyomány 
és megújulás című kiállítás, 
melynek anyagát a Kínai 
Nemzeti Művészeti Múzeum 
válogatta össze „modern” 
kínai alkotásokból.

A tájékoztató szerint -  me

lyet a kínai kurátor szövege- 
zett -, Kína ma a szabadság 
országa, a művészek sza
badon alkothatnak, bármi
lyen témában. Nyilván ezért 
választják a földeken vidá
man dolgozó parasztot és 
az atlétákat megszégyenítő 
fizikummal rendelkező vagy 
fogkrémreklámba illőn vilá
gító mosolyú bányászt köz
ponti figurának. Idilli képek. 
Modernnek pedig annyiban 
tekinthetők, amennyire a XIX. 
századi európai festészet an
nak számít. A hagyományos 
kínai tus helyett ugyanis 
átváltottak az olajfestékre, 
ezen túl semmilyen más mai

technikát nem láthatunk. 
A leginkább képmutatóak 
mégis a kínai vezetők ideali
zált portréi -  kicsit Rákosi a 
búzarengetegben beütéssel 
-, akiknek hálával tartoznak, 
amiért mindezt lehetővé tet
ték, vagy az elnyomással 
nem törődő, boldogan ját
szadozó tibetiek. A kínai nép 
ódája. Vajon valaki komolyan 
veszi ezt?

Ezzel párhuzamosan, 
néhány metrómegállóval 
távolabb, az Ernst Múzeum
ban pedig épp a kínai állam 
legnagyobb kritikusa és a 
leghíresebb kínai művész, Aj 
Vej-Vej fényképei kerültek a

falakra. Ez a tárlat is kisebb 
csalódás, hiszen a világhír
nevet Kína bírálata hozta 
meg neki, ebből mégsem 
láthatunk semmit. A kurátor 
maga a művész volt, és az 
október 21-ig látogatható 
kiállítás fotónaplószerűen 
dolgozza fel az 1983-1993 
közötti Nem York-i éveit, a 
zárt kínai közösség minden
napjait, és New York akkor 
tüntetésektől forrongó utcáit. 
Az egyetlen aktuális kép Aj 
Vej-Vej portréja, amelyen az 
elfogása, bebörtönzése utá
ni agyműtétje hegeivel látha
tó. A kínai titkosrendőrök így 
értékelik a művészetet.

Woody szerint
A NAGY KLÁRA

FORRÁS: FILMORIA.CO.UK

Woody Allen új film
jének magyar be
mutatóját nem is 

időzíthették volna jobban. 
A Rómának szeretettel 
ugyan negatív hangú kri
tikák hátszelével érkezett 
kis hazánkba, a már bevált 
receptúra alapján készült 
filmre bizonyára sokan vál
tanak majd jegyet a nyári 
nosztalgia szellemében. A 
kívánt hatás nem is marad 
el, hiszen 112 perc alatt 
egy teljes római kirándulás 
bontakozik ki a szemünk 
előtt, hangulatos zenékkel 
és nem utolsósorban kivá
ló színészekkel, akik vél
hetően nem kerestek sok 
kifogást (jutalom)szerepük 
elvállalásakor.

Már az első képkockák 
láttán garantáltan megjön a 
gusztusunk az olasz hétköz
napokhoz; idegenvezetőnk, 
a forgalomirányító rendőr pe
dig megerősít minket: Róma 
tele van történetekkel. Ebből 
rögtön négyet tár elénk a 
film, mindegyiket megtűz
delve valamivel, ami nagyon 
olasz. Hayley (Alison Pill), az 
amerikai turistalány például 
szerencsésen az első útjába 
kerülő idegenben megtalálja 
élete szerelmét. Ez a románc 
szólítja a városba a lány ki
égett operarendező apját 
(Woody Allen) és pszichiáter 
anyját (Judy Davis), előbbi
nek ezzel élete lehetőségét 
megteremtve, hiszen a jöven
dőbeli após egy operaéne
kes őstehetség -  a zuhany

alatt. Signore Pisanellónak 
ellenben semmit nem kell fel
mutatnia, hogy a címlapokra 
kerüljön. A tipikus unalmas, 
olasz családapa hirtelen a fi
gyelem középpontjába kerül, 
újságírók faggatják reggeli- 
zési szokásairól és alsóne
mű preferenciáiról. A hírnév 
viszont most is csak tizenöt 
percig tart, mi pedig ezzel 
feljegyezhetjük magunknak 
a film egyik nagy tanulságát. 
Jack, a huszonéves építész- 
hallgató (Jesse Eisenberg) 
eközben Alec Baldwin karak
terével bonyolódik fiktív vitá
ba arról, hogy megcsalja-e 
barátnőjét az izgalmas, de 
annál felszínesebb színész
nőjelölttel (Ellen Page), ami 
a járt-járatlan út dilemmáját 
vetheti fel a nézőben. A ne

gyedik szál a csetlő-botló 
friss házaspárt mutatja be, 
akik az első adandó alka
lommal szem elől tévesztik 
egymást. A fiú így kénytelen 
prűd családjának a téves 
címre érkező prostituáltat 
(Penélope Cruz) bemutatni 
feleségeként, a lány pedig 
kedvenc színészének ágyá
ból egy betörőébe csöppen. 
A nap végén persze újra 
egymásra találnak, bár va

lószínűleg a közönség nagy 
része inkább az ellenkezőjé
nek szurkolt.

A Rómának szeretettel 
tökéletes program lehet egy 
nyáridéző szeptemberi esté
re (de jó olasz nyelvgyakor
lásra is), s bár „elődjét”, az 
„Éjfélkor Párizsban”-t nem 
tudja felülmúlni, minden
képp jobb választás a mozi
ban jelenleg futó uborkasze
zon végi alkotásoknál.
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Nem abban az egy percben
kell megváltani a világot

A  NYÉKI JÚLIA

Kozák Danuta, olimpiai bajnok kajakozó. 
Kozák Danuta az egyetlen magyar sportoló, 
akiért a Londoni Olimpián két egymást kö
vető napon szólt a magyar himnusz. Kozák 
Danuta fiatal egyetemista, aki ugyanazokra a 
hétköznapi dolgokra vágyik, mint bárki más. 
Nyugodt pillanatokra a családja és a kedvese 
körében. Megfázása miatt ugyan nem sze
mélyesen, de telefonon jókedvűen és nemes 
egyszerűséggel mesélt nekünk az olimpián 
szerzett élményeiről, az azóta eltelt időről és 
a jövőre néző terveiről.

Jó néhány hét telt el az 
olimpia óta, milyen élmé
nyeid vannak a hazaérke
zésről és az első itthon 
töltött napokról?

A hazaérkezés rendkívüli 
érzés volt, és egyben hatal
mas csodálkozás is. Boldog 
voltam, hogy újra láthattam 
a szeretteimet, de borzasz
tóan szokatlan volt ez a nagy 
felhajtás és figyelem, amely 
övezett. Nem tudsz egy pil
lanatra sem leülni, mindenki 
körülötted van és követi min
den mozdulatodat. Nagyon 
jó érzés az emberek szere-

tete és a figyelme, de egy
ben megerőltető mindenki
nek megfelelni és minden 
kérésnek eleget tenni.

Mi változott mióta két 
aranyéremmel a nyakad
ban tértél haza Magyar- 
országra?

Csak a nagy felhajtás. 
Ugyanaz az ember vagyok, 
mint, aki az olimpia előtt fel
szállt a repülőgépre, és még 
mindig nehéz felfogni, hogy 
aranyérmes olimpikonként 
jöttem haza. Sportoló va
gyok, aki nem a reflektor

fényhez szokott, hanem az 
edzőterem légköréhez és az 
evezőcsapások hangjához.

Mik a terveid a jövőre 
nézve? Hogyan fér el 
egymás mellett a sport 
és a tanulás?

Akármennyire is fontos 
számomra az evezés, tu
dom, hogy ez csak egy állo
más az életemben, és nem 
tart örökké. A sport után is 
van tovább, ezért is tartot
tam fontosnak, hogy tovább
tanuljak. Természetesen a 
választásnál fontos szerepet 
játszott az, hogy folytathas
sam az edzéseket, amik en
gem a fővároshoz kötnek. A 
Corvinuson megtaláltam azt 
a szakot, ami a legjobban 
passzol az elképzeléseim
hez, ezért oda felvételiztem. 
Igyekszem a sportot és a 
tanulást jól összehangolni, 
de szeptembertől mégis a 
kajakozás kerül előtérbe, a 
későbbiekben viszont min
denképpen be szeretném 
fejezni az egyetemet is.

Több ezer magyar kísérte 
figyelemmel minden eve
zőcsapásodat a nagy haj
rákban. Mi jár olyankor a

fejedben, mire gondolsz?
Teljes mértékben ki kell 

zárni a külvilágot. Az evezés 
egy rutin feladat, amit szám
talanszor begyakoroltunk 
az edzéseken. A rajtolás és 
a hajrázás az a mozdulat
sor, amit már régóta jól is
merek, nem gondolkodom

közben, csak megyek előre, 
és hajtom a kajakot. Egyéb
ként abban a pillanatban 
az embernek nincs is ideje 
gondolkodni, olyan gyorsan 
történik minden és őszintén 
szólva, nem is abban az egy 
percben kell megváltani a 
világot.

A  OCSKAY LILLA

Ha a portugálok a gaz
daságpolitikához nem 
is, az ízekhez bizto

san értenek. Volt eszük a 
XV. századi felfedezőknek, 
és a sok aranyon kívül ha
zahoztak minden jót: curryt, 
vaníliát, ananászt, chilit, 
tőkehalat és a többi. Erre 
nagyjából mindenki rájön 
az első tál hagyományos 
akárminél, mert vagy kiég 
a szemed a chilis, fűsze
res, sós haltól (bacalhau 
-  amire egyébként közel 
300 receptjük van), vagy az 
inzulintermelésért felelős

hasnyálmirigyed mondja fel 
a szolgálatot egy apró, va
níliás, édes és persze iste
ni süti, a pasteis de Belém 
után. Igazából, aki Portugá
liába utazik, nem fog csa
lódni, mert mindenből (értsd 
MINDENBŐL) hatalmas, 
ízes, elképesztő kínálat van, 
legyen szó kagylóról, sajtról, 
gyümölcsről (a portugál szil
va!), kifliről, csokoládéról, 
kávéról. A kávé egyébként 
olaszokat megszégyenítő 
módon karakteres és erős, 
urn cafe átlagban egy eu
róba kerül. Szeretnek enni, 
ez pedig meglátszik minden 
egyes hozzávalón. Egy régi

portugál mondás szerint, ha 
azt szeretnénk, hogy szé
pen nőjön a krumpli, beszél
jünk hozzá portugálul -  ha 
hazamegyek, kipróbálom. 
A lustábbaknak pedig ott 
van Portugália legnagyobb 
piaca Barcelosban, ahol a 
legjobb minőségű borok,

sajtok, zöldségek és gyü
mölcsök sorakoznak egy 
hatalmas téren. Az árakat 
tekintve egyébként Portugá
lia semmivel sem drágább, 
mint Magyarország, bár 
ha Barcelosba szeretnénk 
bevásárolni (Lisszabontól 
kb. 400 km), számoljunk

a vonatjeggyel, aminek az 
árából otthon nagyjából 
újraépíthetnénk egy tetsző
legesen kiválasztott meg
szüntetett MÁV vonalat.

Egy valami biztos: leg
nyugatabb Európában senki 
sem fog éhen halni, és igen, 
olyan szürreális élmények
ben is része lehet, mint egy 
lisszaboni kebabosnál Fe
kete Vonatot hallgatni.

Tehát kedves IMF, Her
man van Rompuy, Európai 
Központi Bank és a többi
ek: azt hiszem megtalál
tam a portugál válság okát, 
ugyanis a portugálok marha 
jól érzik magukat, süt a nap, 
isteni a kávé, mindennek jó 
íze van, illetve portóit előbb 
találni bármelyik közértben, 
mint tejet. Portugáliát min
denkinek!

Lili. ÉVFOI^AM 8. SZÁM | 2012. SZEPTEMBER 17. A BUDAPESTI CORVINUS EGYETEM HIVATALOS LAPJA



közgazdász K Á V É H Á Z I

Magyar ízek

FOTÓ: STIBER JUDIT

A  BÁRTFAI ESZTER

Míg a szeptember 14- 
16. között megren
dezésre került Nem

zeti Vágtán a lovasok és a 
fogathajtók mérkőztek meg 
egymással, addig az ese
mény Országkonyháján 
már 13-tól a tradicionális 
magyar konyha ízei „küz
döttek” a nagyérdemű 
közönség ízlelőbimbóiért. 
A Műcsarnok mellett min
denkinek alkalma adódott 
megkóstolni a tájjellegű és 
hagyományos fogásokat 
-  az igazi ínyencségnek 
számító libahússal a fősze
repben.

Az idén már ötéves 
Országkonyha azzal a cél
kitűzéssel indult, hogy a ver
senyre látogatók betekintést 
nyerhessenek a hagyomá
nyos magyar konyhába. Or
szágunk gazdag történelme 
során a Kárpát-medence 
nemzetei és népei -  svábok, 
horvátok, szerbek, szlová
kok, románok, cigányok és 
zsidók -  meghagyták „láb
nyomukat” saját ízviláguk 
képében. Eme egyedi ösz- 
szetevők teszik azzá a ma
gyar konyhaművészetet, 
ami: a mi ezerarcú és -ízű

nemzeti kincsünkké, örök
ségünkké.

Ahogy a szem a lélek, 
úgy a konyha az ország 
tükre, mivel elkerülhetetle
nül benne foglaltatik a népi 
kultúra és ízlésvilág. A sok
féle étel minden egyes ösz- 
szetevője -  fűszerek, növé
nyek, állatok -  elárul valamit, 
egyre mélyebb bepillantást 
engedve ezáltal az adott 
kultúrába. A rendezvény kí
nálatából terítékre kerülnek 
a Kárpát-medence minden 
tájának ételei, amelyek kü
lönféle technológiák, ízek 
és különlegességek révén 
hivatottak kóstolót adni a 
kíváncsiskodóknak és kísér
letezni vágyóknak. No de a

nosztalgikus hangulatban 
lévőknek is melegen aján
lott e fogások kipróbálása, 
ugyanis rég elfeledett, még 
(déd)nagymamáink kony
háját idéző ízeket fedezhet
nek fel újra -  ugyan lehet-e 
egyáltalán megfeledkezni a 
füstölt bablevesről, a tejfölös 
lapcsánkáról vagy a töltött 
káposztáról?

Bár a Nemzeti Vágtának 
már vége, ne feledjük, hogy 
e jeles esemény csupán egy 
a sok alkalomból arra, hogy 
kipróbálhassuk hazánk ízeit. 
Hisz ugyan a patadobogás 
már elhalkult a Hősök terén, 
a magyar konyha az elkövet
kezendő egy évben is ve
lünk marad.

72 * 13+ 75x 13+ 3 +

3 - 42x 24x 3 -

3 + 15x 126x

12+ 1 -

2 - 9 + 2 - 21x 1 -

FORRÁS: KENKEN.COM

A KenKen

A KenKen során a Sudokuhoz hasonlóan minden osz
lopban és minden sorban minden számból 1-1 szerepel 
(1-től 7-ig). Ezenkívül a vastag vonallal körbekerített cel
lákon belül teljesülnie kell a cella sarkába írt matematikai 
műveletnek. Ha tehát a következő művelet szerepel a cella 
sarkában: „2:”, akkor az azt jelenti, hogy a körbekerített 
cellákban szereplő számok hányadosa 2. Természetesen, 
ahogy növekszik a megoldandó KenKen-tábla mérete, 
úgy válik egyre nehezebbé a feladvány. Ha már meguntad 
a Sudokut, akkor hajrá!

A  PAPP JOHANNA

Mlanapság egyre diva
tosabb magyarnak 

I lenni -  ez megmu
tatkozott a 26. alkalommal 
megrendezett Mesterségek 
Ünnepén is. A nyár egyik 
legmelegebb időszakában 
megrendezett esemény a 
közel 40 fokos hőmérséklet 
dacára is ezreket vonzott. A 
Várkert Kaszinó és a Bem 
tér között lezárták a forgal
mat, hogy helyet adjon az

Izek Utcájának, itt a magyar 
gasztronómia jellegzetes 
fogásait vonultatták föl. Ter
mészetesen lehetett kapni 
gulyáslevest -  hogy végre a 
külföldiek is megkóstolják, 
milyen az igazi „goulash 
soup” -, Szent István napi ke
nyeret, amelyet a Gere Pék
ség készíthetett el (egy régi 
krumplis-komlós-kovászos 
recept alapján), kürtös kalá
csot, toki pompost, dödöllét, 
sült kolbászt, sertéscsülköt. 
Különlegesség volt idén a

Sajtudvar, a Kis-, Közép- és 
Agrárvállalkozók Országos 
Szolgáltató Egyesülete jóvol
tából a leghíresebb magyar 
sajtkészítők és manufaktúrák 
csillogtatták meg tudásukat. 
E jeles ünnep alkalmából sü
tötték meg ismét az ország 
tortáját, mely 2012-ben sza
bolcsi almás máktorta lett, 
és először a történelem so
rán az ország cukormentes 
tortáját, az egressel készített 
almatortát. Az ízek Utcájától 
a Budavári Palota felé halad

va már lehetett látni a kacs- 
karingós útón kígyózó töme
get, közelebb érvén pedig a 
kézművesek bódéit. Kiemelt 
figyelmet kaptak idén a ritka, 
régi mesterséget űzők, töb
bek között a kemenceépítők, 
kékfestők, kötélverők, gyer
tyaöntők, a hagyomány sze
rint külföldről meghívott ven
dégek pedig Szlovéniából 
érkeztek. A gyerekek számá
ra felállított kézműves sarok 
volt az egyik legnépszerűbb, 
amely a Savoyai Jenő téren

felállított színpaddal szem
ben helyezkedett el, hogy a 
néptáncos bemutatókról se 
maradjanak le az érdeklődő 
fiatalok. Augusztus 17-étől 
20-áig minden a magyar ha
gyományokról szólt, az esti 
tűzijáték méltó lezárása volt 
az ünnepségsorozatnak.

Bár rengeteg külföldi is 
ellátogatott a helyszínekre, 
cseppet sem keltett hatás
vadász benyomást az ese
mény -  csak magyarok ün
nepeltek, magyarosan!
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Miben lesz más

A  DR. ROSTOVÁNYI ZSOLT

REKTO R

A2012/13-as tanév 
sorsdöntő év lesz 
egyetemünk éle

tében. Változások, vál
toztatások szükségesek, 
amelyeket részint a külső 
feltételrendszer alakulása, 
részint a hatékonyabb és 
színvonalasabb működés 
belső igénye motivál.

Szeptember 1-jétől ha
tályba lépett az új nem
zeti felsőoktatási törvény, 
amelynek megfelelően sok 
mindent meg kell változtat

ni, többek között az SZMR-t, 
a szabályzatok jelentős ré
szét, újjáválasztani a Sze
nátust. A hónap második 
felére elkészül az intéz
ményfejlesztési tervek érté
kelése, s a végeredménynek 
meghatározó szerepe lesz 
az intézmények fenntartói 
finnszírozásában, főként a 
finanszírozás második, fej
lesztési és harmadik, kiváló
sági pillérét (a Corvinus ese
tében cél a kutatóegyetemi 
cím elnyerése) illetően.

Néhány fontos feladat: 
tovább erősíteni a két cam
pus, a hat kar közötti belső 
integrációt; újragondolni, s 
ahol szükséges, korrigálni 
a kari (indokolt esetekben 
tanszéki) struktúrát és a ka
rok közötti átoktatás, illetve 
elszámolás rendszerét; a 
szűkös erőforrások ellenére 
további hangsúlyt fektetni 
a minőségi munka, a szak
mai teljesítmény figyelembe 
vételére; a felvételi adatok 
ismeretében módosítani a 
költségvetést; újragondolni 
a szolgáltató egységek te

vékenységét és az általuk 
nyújtott szolgáltatásokat; 
erősíteni a két- illetve több
oldalú együttműködést min
denekelőtt a budapesti társ- 
intézményekkel.

Ami mindannyiunk szá
mára a legfontosabb, abban 
nincs változás: a Budapesti 
Corvinus Egyetem -  amint 
arról a kiváló felvételi ered
mények tanúskodnak -  tö
retlen hallgatói érdeklődés 
mellett, továbbra is hat kar
ral, pozíciójában megerő
södve kezdi az új tanévet. A 
fennmaradás, az egyetem 
sorsa most már úgy tűnik, 
nem adminisztratív dön
tésen múlik, hanem azon, 
képes-e az intézmény bizo
nyos szemléletváltásra, a 
megváltozott feltételekhez 
történő rugalmas alkalmaz
kodásra, a jövőt illetően 
pedig különösen a finanszí
rozás terén kreatív gondol
kodásra. Igen válasz esetén 
mindezek gyakorlati megva
lósítása minden egyetemi 
polgártól komoly erőfeszíté
seket igényel.

A  NYÉKI JÚLIA

A Corvinus Egyetemen 
külföldieknek átadható 
legmagasabb díjjal, az 

Ezüst Corvina díjjal tűntette ki 
Dr. Rostoványi Zsolt profesz- 
szor úr, egyetemünk rektora 
a DSG (Deutschsprachiger 
Studiengang in Betriebs
wirtschaftslehre) két német 
meghatározó jelentőségű 
munkatársát, Dr. Walter 
Schweitzer professzor urat, a 
Passaui Egyetem rektorát és 
Jochen Wilhelm professzor 
urat, a DSG program német 
igazgatóját. Dr. Hofmeister 
Ágnes professzor, dékán 
asszony, professzorok és ok
tatók mellett az eseményen 
több nagyvállalat képvise
letéből érkeztek vendégek, 
így a DUIHK (Német-magyar 
ipari- és kereskedelmi kama
ra), a SAP Hungary Kft., a ZF 
Hungária, a PWC és az IT 
Service Hungary felsőveze
tői is osztozhattak az ünnepi 
pillanatban. A díjátadót Dr. Si
mon Judit professzor, a DSG 
program igazgatója vezette,

aki többek között bemutatta 
a német nyelvű gazdálko
dástudományi részképzés 
kínálta lehetőségeket, visz- 
szaemlékezett a kezdeti 
munkaszakaszra, beszélt az 
évek során végzett úttörő 
munkájukról, a képzésben 
elért sikerekről és a program 
jövőjére néző terveikről is. 
A kitüntetett Walter Schwei
tzer professzor úr felszóla
lásában hangsúlyozta, nem 
egyszemélyben veszi át ezt 
a megtisztelő díjat, szerinte 
ez minden német és magyar 
kollégáját egyaránt illeti, hi
szen nem kevés munka árán 
sikerült ezt a közel húsz éve 
jól működő szakmai együtt
működést megvalósítani. 
Jochen Wilhelm professzor 
úr szerint négy faktornak kö
szönhető a program sikere. 
Ide tartozik mindkét egye
tem nemzetközi szemlélete 
és a jól kidolgozott oktatási 
koncepció, de szerinte a 
vasfüggöny lebontása és 
Passau kedvező földraj
zi fekvése is hozzájárult 
a sikerekhez.
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